
Protokół Nr XXXV/13
z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej

w dniu 24 maja 2013 roku

Otwarcia  XXXV  sesji  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  dokonał  Pan  Piotr 

Gwóźdź  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  o  godzinie  1000 

w  auli  Zespołu  Szkół  Ponadgimnazjalnych  przy  ulicy  Parkowej  1  w 

Karlinie. Powitał zebranych radnych i zaproszonych gości oraz wszystkich 

mieszkańców Gminy Karlino (listy obecności załączono do protokołu).

Przewodniczący  Rady  na  podstawie  listy  obecności,  na  której  widniało 

13  podpisów  stwierdził  prawomocność  obrad.  Nieobecna  jest  Radna  Pani 

Grażyna  Tomczyk  ze  względów  zdrowotnych  oraz  Pan  Leszek  Gago,  który 

dołączy w trakcie obrad.  

Ad. 1b 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie poinformował 

obecnych,  że  w  dniu  dzisiejszym odbywa  się  również  sesja  Rady  Powiatu, 

a w porządku obrad dzisiejszej sesji jest również punkt 5. Informacja o pracy 

Rady Powiatu Białogardzkiego i zaproponował, przeniesienie go jako punkt 12. 

porządku  obrad.  Nie  zostały  zgłoszone  inne  propozycje  zmian  w  związku 

z czym zaproponował przystąpienie do głosowania nad przyjęciem zmiany do 

porządku.

W głosowaniu  wzięło  udział  13  radnych,  za  zmiany do  porządku obrad 

głosowało  13  radnych,  nie  było  głosów  przeciwnych,  nie  było 

wstrzymujących  się  od  głosu.  Zmiana  została  przyjęta  w  wyniku 

jednomyślnego głosowania. 

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie propozycji zmian do porządku obrad,



c) przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Miejskiej.
2. Wolne wnioski i informacje.
3. Odpowiedzi Burmistrza na wnioski.
4. Sprawozdanie Burmistrza Karlina o pracy w okresie międzysesyjnym.
5. Informacja  na  temat  przygotowania  do  sezonu  letniego  oraz 

działalności  kulturalnej  i sportowej  na  terenie  Miasta  i  Gminy 
Karlino:

a) Karliński Ośrodek Kultury,
b) Referat Sportu, Turystyki i Rekreacji Urzędu Miejskiego w Karlinie, 
c) Zakład Oświaty w Karlinie.

6. Sport w szkołach na terenie Gminy Karlino.
7. Informacje  dotyczące  działalności  i  funkcjonowania  stowarzyszeń 

i klubów sportowych na terenie Miasta i Gminy Karlino.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:

1. zmian  w  budżecie  Gminy 
Karlino na 2013 rok,

2. zmiany  wieloletniej  prognozy 
finansowej  Gminy  Karlino  na 
lata 2013 – 2025,

3. emisji obligacji komunalnych,
4. zarządzenia  poboru  opłaty  za 

gospodarowanie  odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa, 
wyznaczenia  inkasentów  i 
określenia  wysokości 
wynagrodzenia za inkaso,

5. zbycia  nieruchomości 
położonej  na  terenie  miasta 
Karlino – obręb 004 w drodze 
bezprzetargowej,

6. wyrażenia zgody na wynajęcie 
na  okres  10  lat  w  trybie 
bezprzetargowym,  części 
nieruchomości  zabudowanej 
położonej  na  terenie  miasta 
Karlino – obręb 004,

7. przyjęcia ,,Programu Ochrony 
Zdrowia  Psychicznego  Gminy 
Karlino na lata 2013 – 2015”,
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8. powołania Młodzieżowej Rady 
Miejskiej w Karlinie, 

9. nieuwzględnienia wezwania do 
usunięcia naruszenia prawa,

10.zmiany  statutu  Gminy 
Karlino.

9. Interpelacje i zapytania radnych.
10.Odpowiedzi Burmistrza na zapytania.
11.  Odpowiedzi  na  interpelacje  i  zapytania  zgłoszone  na  poprzednich 

sesjach.
12.Informacja o pracy Rady Powiatu Białogardzkiego – radni z terenu 

Gminy Karlino.
13.Zakończenie XXXV sesji Rady Miejskiej w Karlinie.

Ad. 1c

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

protokół z XXXIV sesji Rady Miejskiej był do wglądu w Biurze Rady, część 

radnych  otrzymała  kopie  elektroniczne.  Następnie  zapytał,  czy  są  uwagi  do 

treści protokołu? 

Protokół Nr XXXIV z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 26 kwietnia 2013 

roku został przyjęty w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania. 

Ad. 2 

Pani  Angelika  Maszkiewicz  Przewodnicząca  Komisji  Mieszkaniowej, 

Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej 

w  Karlinie   poinformowała  obecnych,  że  ogłoszona  została  kolejna  edycja 

Konkursu ,,Najładniejsza Wieś Gminy Karlino 2013”.

Pan  Wojciech  Tomczyk Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

przedstawił treść pisma Senator Rzeczypospolitej Polskiej Pani Grażyny Anny 



Sztark z życzeniami z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego.

Pan Bogdan Piłkowski  Radny Rady  Miejskiej  w Karlinie  powiedział,  że 

niedawno  przeczytał  w  Internecie  ,,Tygodniku  Łobeskim”  bardzo  ciekawy 

artykuł  na  temat  gospodarki  śmieciami,  to  co  niedługo  będzie  czekało 

mieszkańców i  przedstawił  fragment  treści  wspomnianego  artykułu  pt.  ,,Kto 

zarobi na śmieciach i dlaczego zapłacimy podwójnie”, aby zapoznać obecnych 

z  tym,  co  może  skutkować,  by  na  terenie  Gminy Karlino  opłaty  za  wywóz 

śmieci były niższe, bo jednak mieszkańcy stawki, które nie są najwyższe też 

odbierają bardzo krytycznie (treść artykułu załączono do protokołu). Dodał, że 

zgłoszona przez niego propozycja, aby sprzedawane było szkło, a okazuje się, ze 

można robić to z plastikami, z makulaturą. Wyznaczyć takie miejsce, zatrudnić 

ludzi, którzy mieliby pracę, mieliby dochód, mieliby za co utrzymać rodzinę, 

a mieszkańcy de facto płaciliby mniej za śmieci. Dlaczego Kołobrzeg przyjmuje 

plastik i szkło bezpłatnie, ponoszone są tylko koszty transportu, ponieważ oni 

zbierając szkło i plastik będą to sprzedawali dla firm, które będą to przetwarzały, 

oni będą czerpali później z tego zyski. Warto się zastanowić                  i 

pomyśleć,  żeby to  co dla  wielu  mieszkańców będzie  bardzo uciążliwe,  czyli 

uchwalone opłaty, aby w Gminie Karlino, Gminie ekologicznej można było coś 

takiego  zrobić,  żeby  ułatwić  ludziom  życie  i  żeby  ich  troszeczkę  mniej 

kosztowało.    

Pan Waldemar Miśko Burmistrz  Karlina  stwierdził,  że  jest  do  wręczenia 

jedenaście  listów  gratulacyjnych  dla  członków  Klubu  Sportowego  ,,Róża 

Karlino”.  Podkreślił,  że  nawet  ktoś  dobrze  zorientowany  z  Karlina  zaczyna 

powoli gubić się w odnoszonych sukcesach, ile ich jest i  dlaczego tak dużo. 

Dlaczego, to wszyscy wiedzą, to doskonała praca samych zawodników i trenera, 

ale również wsparcie jakie otrzymują od Rady Miejskiej i z Urzędu, także wielu 

innych osób, przyjaciół tego sportu powoduje, że mogą takie wspaniałe wyniki 

osiągać. 

Następnie Burmistrz wraz z Przewodniczącym Rady wręczył listu gratulacyjne 
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dla trenera Pana Tomasza Różańskiego oraz sportowców KSW ,,Róża Karlino”. 

Pan Bogdan Piłkowski pogratulował wyników trenerowi oraz zawodnikom, ale 

chciałby  przypomnieć  jeszcze  jednego  sportowca  zasłużonego  dla  Karlina, 

o  tym  sportowcu  przypomniał  także  sportowiec  w  drugim,  czy  trzecim 

pokoleniu,  siatkarz  Filip  Sochacki.  Niedługo  będzie  otwierana  wystawa 

w Muzeum dotycząca historii sportu, wręczane są ,,Wieże Sukcesu” i pomysłem 

Filipa  było,  aby  nagrodzić  największego  piłkarza  który  grał  przez  kilka  lat 

w Karlinie  Pana Romana Lentnera, który był Olimpijczykiem, grał w Górniku 

Zabrze, kilka razy zdobył mistrzostwo z tym klubem, warto byłoby być może 

tego  Pana  zaprosić  na  ,,Bieg  Papieski”  i  wręczyć  mu  tą  statuetkę  ,,Wieżę 

Sukcesu”  przy  okazji  otwarcia  wystawy,  a  nawet  bardzo  ciekawy  pomysł, 

chociaż niezbyt okazałe są trybuny na stadionie w Karlinie Filip zaproponował, 

aby stadion, czy fragment stadionu nazwać imieniem Romana Lentnera. Może 

udałoby się to, mieszka w Berlinie, a to nie jest tak daleko, żeby go ściągnąć. 

Chyba, że ten Pan już został wyróżniony. 

Do  protokołu  dołączone  zostały  wypowiedzi  i  informacje  o  sukcesach  tego 

znakomitego sportowca, piłkarza.

Ad. 3 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  powiedział, 

że właściwie został zgłoszony tylko jeden wniosek Pana radnego Piłkowskiego 

w  sprawie  możliwości  gospodarowania  surowcami,  które  są  i  będą  dalej 

segregowane, czyli makulatura, złom, szkło, itd. To nie jest tak, że zgłaszane 

propozycje  przez  Pana  Piłkowskiego  nie  są  rozpatrywane,  są  analizowane, 

ponieważ muszą zostać technicznie sprawdzone wszystkie aspekty.

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odpowiedział, że została rozpoczęta 

analiza  finansowo  –  ekonomiczna,  co  do  zasadności  ekonomicznej  takiego 



przedsięwzięcia,  aby  zajmować  się  organizacją  punktu  zbiórki,  gdzie  te 

wszystkie  odpady,  które  można  sprzedać.  Po  wykonaniu  analizy  zostaną 

przedstawione koszty związane z organizacją tego sytemu i potencjalne zyski, 

czy  dochody  jakie  można  z  tego  tytułu  osiągnąć.  To  będzie  podstawa  do 

podjęcia dalszych decyzji.    

Pani Anna Semenowicz Radna Rady Miejskiej w Karlinie  powiedziała, że 

zaobserwowała, że jeśli cokolwiek jest wystawiane, to jest także zabierane przez 

mieszkańców i takie działania mogą pozbawić dochodu ludzi którzy z tego żyją 

i się utrzymują.   

Ad. 4

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina  przedstawił  sprawozdanie 

o  pracy  Urzędu  w okresie  międzysesyjnym tj.  od  dnia  26  kwietnia  do  dnia 

25 maja 2013 roku (informacja załączona do protokołu).  Następnie dodał,  że 

odbyło się spotkanie z mieszkańcami ulicy Konopnickiej, z właścicielami tych 

nieruchomości, w tym również z Panią Szymańską. Rozmowa dotyczyła tego co 

właściciele,  także  i  Gmina,  właściciele  prywatni  mogliby  i  powinni  zrobić 

w  kontekście  rewitalizacji  tej  ulicy.  Zagospodarowana  ulica  będzie  piękna, 

atrakcyjna, a dziś kiedy się przechodzi widać stare komórki, budynki prywatne, 

plus  komunalne,  czy  Wspólnoty  wyglądają  nienajlepiej  i  będą  wspólne 

z  właścicielami  przygotowania  do  estetyzacji  tych  obiektów  i  najbliższego 

otoczenia. Dodał, że Gmina otrzymała dwa istotne i ważne wyróżnienia. Często 

dzieje się tak, że wewnętrznie, tak jak też w innych gminach lubi się ponarzekać 

i  krytykować,  ale  jest  też  ocena  Gminy  i  jej  działalności  jest  oceniana  na 

zewnątrz. Gmina wielokrotnie zdobywała różne laury, dostrzegano co jest w tej 

Gminie robione. Pierwszy dyplom i wyróżnienie w konkursie o nazwie ,,Miasto 

Ludzi  Przedsiębiorczych”,  który  został  ogłoszony  przez  Agencję  Rozwoju 

Przedsiębiorczości i był skierowany do miast do 50 000 mieszkańców w całej 

Polsce, a do konkursu gminy były zapraszane, było to 400 miast z całej Polski. 

Komisja  konkursowa  oceniała  nastawienie  władz  do  problemów  lokalnej 



7

przedsiębiorczości, przeprowadzone oraz planowane działania, a do zwycięstwa 

mogli się również przyczynić mieszkańcy miasta, którzy udzielili poprawnych 

odpowiedzi w teście przedsiębiorczości podczas odbywającego się równolegle 

konkursu  przedsiębiorczości,  brali  w  nim  także  udział  mieszkańcy  Karlina. 

Nagrodę główną otrzymało Miasto Cieszyn, natomiast Gmina Karlino znalazła 

się w gronie trzech wyróżnionych obok Kołobrzegi i  Sierpca.  Drugi konkurs 

ogłaszany  corocznie  przez  Puls  Biznesu,  to  jest  ranking  ,,Samorządowy 

Menadżer Regionu”, na dyplomie jest nazwisko Burmistrza, ponieważ w tym 

konkursie  wyróżnia  się  włodarzy,  ale  w  ocenie  zarządzających  ocenia  się 

działalność Gminy. Dlatego nie jest to wyróżnienie osobiste, ale wyróżnienie dla 

wszystkich ,,nas” którzy wspólnie na rzecz tej Gminy pracują. W tym konkursie 

było  IV  miejsce  w  Województwie  Zachodniopomorskim,  na  I  miejscu  był 

Kołobrzeg, II  Koszalin,  a na III  Szczecin.  Gmina Karlino znalazła się na IV 

miejscu  w  gronie  tak  dużych  aglomeracji,  to  też  o  czymś  świadczy. 

Nagrodzonych  było  dziesięć  gmin,  za  Gminą  Karlino  między  innymi  takie 

gminy jak Rewal, Stępnica, Świnoujście, Goleniów, Stargard Szczeciński, czy 

Szczecinek,  to  świadczy  o  tym  jak  Gmina  postrzegana  jest  na  zewnątrz. 

Poinformował  obecnych,  że  we  wtorek  odbyło  się  zebranie  w  Daszewie 

z  mieszkańcami  i  potencjalnym  inwestorem  budowy  spalarni  w  ramach 

procedury  wydawania  decyzji  środowiskowej.  Zebranie  nie  trwało  długo,  po 

wysłuchaniu  mieszkańców  i  przedsiębiorcy,  aby  mieszkańcy  mogli  się 

wypowiedzieć  odbyło  się  głosowanie  mieszkańców  w  sprawie  spalarni, 

w  wyniku  którego  żaden  z  mieszkańców  nie  opowiedział  się  za  budową, 

a przeciwnych było ponad 90%. Podkreślił, że jest to dla niego konkretny sygnał 

w  kontekście  przyszłej  decyzji  środowiskowej.  Zakończył  się  nabór  do 

Przedszkola. Niedawno miał okazję rozmawiać z mieszkańcem innego miasta, 

który był zdziwiony jak to funkcjonuje w Gminie Karlino, że nie ma problemu 

z przyjęciem do przedszkola, wszyscy chętni którzy się zgłoszą, a jest ich dziś 

w  gminie  dwieście  czterdzieści  cztery  maja  taką  możliwość.  Zadbano  o  to 

odpowiednio  wcześniej,  ostatnio  budynek  został  wyremontowany,  wcześniej 



zadbano o pomieszczenia w Szkole Podstawowej i dziś tak naprawdę kto się 

zgłosi ma miejsce zagwarantowane. Jeśli ktoś się zgłosi w międzyczasie, albo 

nawet  w  trakcie  roku  szkolnego  to  również  będzie  przyjęty.  Poprosił  Panią 

Grodek Dyrektora Żłobka o informację na temat naboru. 

Pani Anna Grodek Dyrektor Żłobka w Karlinie  poinformowała, że na dziś 

jest  dwadzieścia  dwoje  dzieci  w żłobku,  trzynaścioro  od  1  września  zostaje 

umieszczone  w  Oddziale  I  Przedszkola,  wolnych  jest  trzynaście  miejsc  do 

dyspozycji  od  września,  a  oczekujących  siedemnaście,  czyli  niektóre  dzieci 

według kryteriów będą musiały jeszcze na miejsce trochę zaczekać. 

Pan Waldemar Miśko  dodał, że jeśli zwiększy się zainteresowanie żłobkiem 

w najbliższych latach, to będzie to sygnał żeby myśleć o kolejnej lokalizacji na 

żłobek, a być może pojawi się jakaś prywatna inicjatywa i powstanie jakiś Klub 

Dziecięcy. Nie skończył się jeszcze, ale chciałby poinformować obecnych jak 

wygląda nabór do szkół średnich, a będzie to porównanie do ostatniego naboru, 

aby pokazać czy przedstawiona propozycja jest  akceptowana przez młodzież. 

Do  klasy  I  Zasadniczej  Szkoły  Zawodowej  w  poprzednim  naborze  było 

dziesięciu chętnych, na chwilę obecną jest dwadzieścia dwie osoby, co może się 

jeszcze zwiększyć,  bywa że jeszcze w sierpniu ktoś zmienia zdanie.  W roku 

ubiegłym także była sytuacja,  że zgłosili się później jeszcze uczniowie chętni 

z innych szkół i gmin i w tym roku sytuacja może się powtórzyć. Jeśli chodzi 

o  I  klasę  Liceum Ogólnokształcącego w poprzednim naborze było dziewięć, 

a w tym na razie jest pięć osób, w przypadku Liceum dla Dorosłych były cztery 

osoby,  teraz  jest  dziesięć.  Tworzona  jest  także  od  września  klasa  sportowa 

w  Gimnazjum  i  jest  obecnie  dwadzieścia  jeden  chętnych  uczniów. 

Poinformował, że wraz z Koszalińską Agencją Rozwoju regionalnego podpisał 

list  intencyjny.  Agencja  złożyła  propozycję,  aby  w  jej  ramach,  specjalnie 

dedykowaną do przedsiębiorców z Gminy Karlino Fundusz Pożyczkowy z tzw. 

Inicjatywy  Jeremie,  ona  funkcjonuje  i  w  Białogardzie  i  Koszalinie  i  innych 

miejscach.  Koszalińska  Agencja  ma  to  tak  ustawione,  że  oprocentowanie 

pożyczek jest na poziomie na dzień dzisiejszy 1,3%, ale w najbliższym czasie 
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należałoby wyasygnować pewne kwoty, aby móc wejść w ten Fundusz. Są to 

takie  pieniądze  których  Gmina  nie  traci,  bo  są  one  własnością  Gminy,  ale 

zaangażowane  w  innym  miejscu.  Propozycja  jest  taka,  aby  na  każde 

100 000,00zł  z  budżetu  Gminy  było  z  Funduszu  Jeremie  kolejnych 

900 000,00zł, to daje 1 000 000,00zł w Funduszu Pożyczkowym. Poinformował, 

że  wstępnie  zaproponował  kwotę  300 000,00zł  ze  strony  Gminy  i  Fundusz 

Pożyczkowy w pierwszym etapie mógłby wynosić 3 000 000,00zł i cała obsługa 

byłaby w Karlinie,  Gminne Centrum Informacji  byłoby dobrym miejscem do 

tego typu działalności. Następnie poinformował, że w dniu 29 maja planowane 

jest pierwsze zebranie  z właścicielami mieszkań w centrum Karlina, tym które 

ma być  rewitalizowane  w przyszłości.  Jest  to  problem dla  wielu  właścicieli, 

którzy co prawda wykupili  wcześniej  mieszkania z dużą bonifikatą,  ale dziś, 

kiedy proponowana jest wspólna rewitalizacja,  nawet przy pozyskanej dotacji 

okazuje się, że udział własny właścicieli w tej nieruchomości nie pozwala im na 

to, aby mogli to finansować, a w nowym okresie 2014 – 2020 również będą 

pieniądze  właśnie  na  rewitalizację.  Dokumentacyjnie  jest  to  zadanie 

przygotowane, ale teraz trzeba przygotować się finansowo – ekonomicznie, ale 

nie tylko Gmina, ale także właściciele. Oprócz budynków są działki, na przykład 

podwórka i każdy z właścicieli ma udział w tej działce, te podwórka także mają 

być zagospodarowywane i tam także mają być ponoszone nakłady finansowe 

i każdy z tych właścicieli musi również nie tylko w samym budynku, ale też 

w  tej  działce  i  zagospodarowaniu  uczestniczyć,  dlatego  chce  zaproponować 

właścicielom odkupienie udziałów w tych działkach,  to znaczy,  żeby granice 

poprowadzić po ścianie budynków, dlatego, że z punktu widzenia możliwości 

korzystania z nieruchomości nic się nie zmieni, w dalszym ciągu będzie dostęp, 

Wspólnoty  otrzymają  pieniądze  na  udział  w  rewitalizacji,  koszt 

zagospodarowania podwórek spadnie na Gminę. Przez to działanie właściciele 

będą  w  stanie  udźwignąć  przyszłe  koszty,  przy  założeniu,  że  będą  również 

pozyskiwane  dotacje  z  funduszy  unijnych.  Taki  jest  plan  i  takie  rozmowy 

w najbliższym czasie zostaną rozpoczęte. W czerwcu rozpoczynają się zebrania 



wiejskie,  na  bieżąco  będą  o  tym  informowani  sołtysi,  aby  o  wszystkich 

sprawach dotyczących sołectw i wsi porozmawiać. Dodał, że na dzień dzisiejszy 

udało się znaleźć w budżecie kwotę 200 000,00zł dodatkowo na remonty dróg 

i jeśli zmiany do budżetu zostaną zatwierdzone w dniu dzisiejszym odbędzie się 

spotkanie  z  sołtysami  i  radami  sołeckimi,  by  wspólnie  zdecydować  w  jaki 

sposób te środki rozdysponować, na które odcinki dróg i w jakich konkretnie 

wioskach. 

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  stwierdził,  że 

burmistrz powinien dodać, że jeśli zostaną wykupione działki od wspólnot, to 

będą też płacić mniejsze podatki, a to zostało pominięte. Ma również kilka pytań 

do  sprawozdania  i  chodzi  o  punkt  3.,  że  zawarto  umowę  z  zespołem 

,,TALIZMAN” z siedzibą w Wilanowie na 13 000,00zł, którzy będą brać udział 

w uroczystościach i przypomniał, że tak jak mówił kilka lat temu powie teraz 

,,Waldek rób tak dalej, przedstawiaj zawsze te wydatki, aby było wiadomo jakie 

są na imprezy, żeby mieszkańcy byli zorientowani, ile to kosztuje”, wtedy gdy 

omawiane będą kolejne punkty porządku obrad, przy imprezach zada pytanie na 

temat  gości,  noclegów jakie  to  będą  koszty.  Takie  informacje  zawsze warto, 

żeby były podawane,  żeby mogli  mieszkańcy i  radni  się  z  tym zapoznawać. 

Pytanie do punktu 2.,  są nowe place zabaw, jakie tu są uszkodzenia? Piasek 

trzeba wymieniać, bo są jakieś przepisy Sanepidu, że piaskownice powinny być 

chyba  nawet  zasłaniane  tak  mówią  przepisy,  ale  co  zostało  zniszczone? 

Następne  pytanie  dotyczy  wszystkich  dzierżaw,  zwracając  się  do  Burmistrza 

powiedział,  że  miał  on  coś  poprawić  z  tymi  stawkami  dzierżawy,  ale  to 

wychodzi tak, że ktoś bierze ponad 1 000 metrów płaci 340,00zł dzierżawy, ktoś 

kto ma 672 metry płaci 403,00zł, a ktoś kto będzie miał 499 metrów zapłaci 

499,00zł, trzeba pomyśleć i jednak zmniejszyć stawki dla mieszkańców, żeby 

nie  płacili  takiego  wysokiego  haraczu  dla  Gminy  za  dzierżawę.  Sprawa 

dotycząca dzierżawy garaży. Wynajmowanie na dziesięć lat i ustalanie sztywnej 

stawki, trzeba zawsze brać pod uwagę inflację, czy trzeba na tak długie okresy 

dzierżawić te garaże? Może się okazać, że za dziesięć lat 124,00zł będzie miało 
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wartość obecnie 20,00zł, tak jak było ze stawkami za dzierżawy, które przez lata 

nie były podnoszone i w wysokości 0,07zł były niskie, to trzeba było podnieść, 

ale nie tak drastycznie. Uzupełniając jeszcze do wypowiedzi Pana Burmistrza do 

spotkania w Daszewie. Był obecny na tym spotkaniu, było sześciu, czy siedmiu 

radnych,  był  radny  powiatowy  i  radni  Rady  Miejskiej  z  tamtego  terenu, 

Przewodniczący i Pani Korzeniowska. Będąc po raz kolejny w Gminie Manowo 

podjechał  pod  firmę  Pana  Muchy  i  na  spotkaniu  w  Daszewie  przedstawił 

mieszkańcom zdjęcia jak ten pan, który się tak reklamuje, przedstawia piękne 

obrazki, jak to wszystko będzie ślicznie wyglądało, a powinno się zobaczyć jak 

wygląda jego zakład, który jak mówi jest remoncie, a można dostarczyć zdjęcia 

sprzed dwóch trzech lat i pokazać, że nic tam się nie zmieniło, jak był bałagan, 

tak jest. Zaprezentował obecnym zrobione zdjęcia zakładu Pana Muchy. 

Burmistrz  Karlina  Pan  Miśko  stwierdził,  że  Pan  Piłkowski  jak  zwykle, 

zamiast zapytać, od razu wyciąga wnioski, a dopiero potem pyta. Są oczywiście 

nowe  place  zabaw,  ale  są  również  takie,  które  mają  kilka  lat.  Zgodnie 

z przepisami co rok musi zostać wykonany przegląd takich placów i to co jest 

zniszczone, czy zużyte należy wymienić i ta usługa dotyczy tego typu spraw, 

a piasek raz w roku powinien być wymieniany, tego wymaga również Sanepid. 

Stawki za dzierżawę, Pan Piłkowski twierdzi, że to haracz, a z drugiej strony, 

krytykuje umowy wieloletnie, bo za mało pieniędzy wpłynie do budżetu Gminy. 

Jeśli  chodzi  o  umowy  wieloletnie,  w  każdej  tego  typu  umowie  jest  zapis 

dotyczący inflacji i co rok stawka za dzierżawę jest podwyższana o stopę inflacji 

publikowaną przez GUS, a zgodę na dzierżawę powyżej trzech lat wyraża Rada, 

burmistrz  ma  zgodę  poniżej  trzech  lat.  Oprócz  1,00zł  do  1 000  metrów 

wprowadzona  została  kolejna  granica,  teraz  jest  1,00zł  do  500  metrów, 

pomiędzy  501  a  1 000  metrów  0,60zł,  a  powyżej  1 000  metrów  0,30zł.  Ta 

złotówka o czym też mówił  na ostatniej  sesji  z podziału na ulicy Moniuszki 

i  ogródków  naprzeciwko  amfiteatru.  Tam  po  rozmowach  z  mieszkańcami, 

którzy też mieli wybór, albo dzierżawa, cofnięcie ogrodzenia lub kupno ustalona 

została stawka dzierżawy  w wysokości 1,00zł.  Jeśli się powiedziało ,,A”, to 



trudno  zmieniać  zasady  dla  wszystkich  innych.  Dodał,  że  te  stawki  w jakiś 

sposób  porządkują  gospodarkę  nieruchomościami,  bo  jeśli  ktoś  płacił 

dotychczas 0,07zł to brał ziemi bardzo dużo, dziś wnioski nadal wpływają, ale 

zainteresowani  wydzierżawiają  tyle,  ile  rzeczywiście  potrzeba,  a  to  też 

porządkuje pewne sprawy i kwestie dzierżaw.     

Ad. 5

Informacje  na  temat  przygotowania  do  sezonu  letniego  oraz  działalności 

kulturalnej  i sportowej  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Karlino  (załączono  do 

protokołu).

Ad. 5a

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

informacje  zostały  dla  radnych  przygotowane,  jako  pierwszy  punkt  jest 

Karliński Ośrodek Kultury, ale w dniu dzisiejszym na sesji jest nieobecna Pani 

Dyrektor,  ponieważ  jutro  rozpoczyna  się  impreza  o  której  informowani  byli 

radni na wspólnym posiedzeniu komisji, jeżeli ktoś z obecnych ma pytanie to 

zostanie ono zaprotokołowane i przekazane Pani Dyrektor.   

Ad. 5b

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

z pytaniem ile osób przyjedzie z Niemiec na imprezę, gdzie będą nocować, jakie 

będą koszty noclegów, jaki  będzie  koszt  posiłków, kto będzie jeszcze z  tego 

korzystał z mieszkańców. Chodzi o to, że kiedyś twierdzono, że ilu Niemców, 

tyle  samo musi  być  mieszkańców.  Chodzi  o  ceny,  bo  było  tak,  że  w latach 

poprzednich  były  bardzo  wysokie  rachunki  za  noclegi  i  pobyt  Niemców. 

Dlatego  prosiły,  żeby  tak  jak  Pan  Burmistrz  przedstawił,  że  zespół  będzie 

występował  na jednej  z  imprez,  będzie  kosztował  tyle,  jakie  są  te  pozostałe 
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koszty. Dodał, że zdaje sobie sprawę, że nie otrzyma odpowiedzi od razu, ale ma 

nadzieję, że w ciągu tygodnia, albo dwóch taką informację otrzyma.  

Pani  Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik Referatu  Sportu,  Turystyki 

i  Rekreacji  w  Urzędzie  Miejskim  w  Karlinie  wyjaśniła,  że  postępowała 

zgodnie  z  regulaminem  Urzędu  –  zapytania  ofertowe  odnośnie  noclegów 

i wyżywienia. Było to robione kompleksowo, ponieważ chodzi o to, by zarówno 

wyżywienie  i  noclegi  były  w jednym miejscu,  ale  żadna  z  firm do  których 

zostały  wysłane  zapytania  się  nie  zgłosiła  z  powodu  braku  wolnych  miejsc 

w tym terminie. Obecnie trwają poszukiwania wolnych miejsc, w Nosowie jest 

możliwość noclegu, a wyżywienie chciałaby zapewnić w Karlinie, ale teraz nie 

może udzielić odpowiedzi.   

Pan Piłkowski  zapytał,  ile  osób przyjedzie  z Niemiec na Noc Świętojańską, 

Bieg Papieski?

Pani Iwona Wysocka – Chudziak odpowiedziała, że na Noc Świętojańską nie 

wie ile po to prowadzi koleżanka, na Bieg Papieski jest zaproszone dwadzieścia 

osób i taka liczba jest potwierdzona z Niemiec. 

Radny Rady Miejskiej Pan Piłkowski  zwrócił się z pytaniem o jakie stawki 

pytano w ofercie noclegu, czy to będzie po 200,00zł, czy wyższe, czy niższe?

Pani  Wysocka  –  Chudziak  odpowiedziała,  że  otrzymała  ofertę  z  hotelu 

WERDE i tam jest kwota 170,00zł, na to środków nie ma, ponieważ w projekcie 

zakładana  był  oferta  na  niższą  cenę  noclegów,  obecnie  czeka  na  ofertę 

z Nosowa. 

Pan Bogdan Piłkowski powiedział, że w Białogardzie jest hotel przy basenach, 

wygląda  dość  ładnie,  ceny  są  do  50,00zł przy  większej  ilości  można  się 

potargować i zapłacić mniej, a odległość jest 10 kilometrów

Pani Iwona Wysocka – Chudziak odpowiedziała, że nie jest tam zapewnione 

śniadanie, co jest dodatkowych kłopotem, ponadto nie uważa, że można gości 



zakwaterować w hotelu sportowym.

Pan Piłkowski  podkreślił,  że  widział  zdjęcia  z  tego  hotelu,  czy  pokoi  i  nie 

można go nawet porównywać do hotelu przy ulicy Koszalińskiej należącym do 

GSSCH, jego standard jest znacznie wyższy.  

Ad. 5c

Pani  Teresa  Plichta  –  Lessnau  Dyrektor  Zakładu  Oświaty  w  Karlinie 

stwierdziła,  że  radni  otrzymali  materiały,  ale  chciałaby  dla  szerszego  ogółu 

powiedzieć,  że  wypoczynek  będzie  organizowany  dla  czterdziestu  osób  nad 

jeziorem, dla dzieci z trudną sytuacją materialną, piętnaście osób pojedzie na 

projekt  ,,Z  naturą  na  Ty”,  jest  to  projekt  Związku  Miast  i  Gmin  Dorzecza 

Parsęty i w czasie, kiedy już była złożona informacja dowiedziała się, że jeszcze 

jeden  zostanie  zorganizowany  wypoczynek,  sześciodniowy  dla  grupy 

dwudziestopięcioosobowej w ośrodku Edukacji Ekologicznej w Lipiu.

Pani  Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik Referatu  Sportu,  Turystyki 

i  Rekreacji  w  Urzędzie  Miejskim  w  Karlinie  zaprosiła  wszystkich  na 

wszystkie imprezy połączone z Biegiem Papieskim w dniach 7 – 9 czerwca br., 

goście przyjadą już w piątek, w sobotę będzie  Nordic Walking, będzie spływ 

kajakowy, wszystkich zaprosiła do udziału.

Zmieniło się quorum Rady na sesję przybył Pan Leszek Gago.

Ad. 6

Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź  powiedział, 

że również w tym punkcie porządku obrad -Sport w szkołach na terenie Gminy 

Karlino zostały przygotowane informacje, które załączono do protokołu, radni 
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mogli się z nimi zapoznać, ale chciałby, aby poszczególne osoby, dyrektorzy 

szkół przedstawili w skrócie swoje informacje.

Pan  Andrzej  Maciejewski  Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Karścinie 

powiedział, że niejednokrotnie wypowiadał się na temat działalności sportowej, 

a dziś chciałby zacząć od innego tematu i poinformować, że  Rada Rodziców 

Szkoły Podstawowej w Karścinie została finalistą konkursu ,,Mam sześć lat” 

w  dniu  11  kwietnia  br.  odbyła  się  Gala  Finałowa  w  której  uczestniczyła 

delegacja szkoły i Rady Rodziców.  Konkurs został rozpisany przez Ministra 

Edukacji Narodowej i w tym konkursie Rada Rodziców Szkoły Podstawowej 

w  Karścinie.  Wręczony  został  dyplom  i  nagrody  rzeczowe,  z  czego 

najważniejszy jest  profesjonalny teleskop,  jest  to szczególne wyróżnienie  dla 

Rady  Rodziców  i  Szkoły.  W  prezentacji  pokazano  także  wkład  samorządu 

lokalnego w rozwój szkoły oraz bazy sportowej która też jest wykorzystywana 

przez najmłodszych i to też zostało przez kapitułę Konkursu ,,Mam sześć lat”. 

Co do działalności  sportowej,  jest  ona ważna w Szkole w Karścinie,  ale nie 

najważniejszą.  Najważniejszą  jest  kształcenie  i  wychowanie  dzieci,  młodych 

ludzi. Podkreślił, że wspiera rozwój sportu, skoro większość dzieci w obwodzie 

interesuje  się  sportem  i  nie  ma  problemu  w  szkole,  że  dzieci  unikają 

wychowania  fizycznego,  nauczycielem  prowadzącym  i  zajmującym  się 

działalnością sportową jest Pan Ryszard Strychalski, który może to potwierdzić. 

W Mistrzostwach Powiatu Szkoła zajęła II miejsce w Powiecie w klasyfikacji 

ogólnej, a dwójka reprezentantów szkoły zakwalifikowała się do reprezentacji 

Powiatu i  zajęła odpowiednio XXX miejsce w Województwie i  dziewczynka 

LI  (informacja  na  temat  sportu  załączona  do  protokołu).  Poinformował,  że 

7  czerwca  br.  odbędzie  się  w  Karścinie  Pierwszy  Turniej  Ligii  Bałtyckiej 

uczniów z terenu Powiatu Białogard.  

Pani  Małgorzata  Kolicja  –  Gładysz  Dyrektor  Szkoły  Podstawowej 

w Daszewie  przedstawiła  informację  na temat  sportu  w Szkole  w Daszewie 

(załączono  do  protokołu).  12  kwietnia  2012  została  zaakcentowana  Szkoła 



w Daszewie na biegach przełajowych w Tychowie, szkoła wzięła również udział 

w Wojewódzkich Bigach Przełajowych w Gryfinie 17 kwietnia i 14 maja Turniej 

Wojewódzki  im. Marka Wielgusa w Drawsku Pomorskim. Są to osiągnięcia i 

sukcesy przede wszystkim nauczyciela wychowania fizycznego Pana Tomasza 

Sobkowicza i dzieci, które są wspierane przez rodziców i należy podziękować 

także  rodzicom,  że  dopingują  dzieci,  pomagają,  starają  się  zachęcić,  a  w 

momentach kiedy przychodzi kryzys dla małego sportowca wspierają je, mają 

one  także  wsparcie  ze  szkoły.  Kolega  mówił  o  działalności  sportowej  i 

sukcesach Rady Rodziców, chciałaby w związku z tym dodać, że               1 

czerwca 2013 r. z okazji Dnia Dziecka jedna z uczennic Dagmara Dudek jedzie 

do  Biura  Senatorskiego  Senator  Sztark,  gdyż  wygrała  konkurs  związany   z 

patriotyzmem i osadnictwem na tych ziemiach i jak to się przekłada na tradycje 

rodzinne i patriotyczne. Ta dziewczynka na koszt Pani Senator wybiera się do 

Warszawy. 

Pani Maria Pałka Dyrektor Szkoły Podstawowej w Karwinie powiedziała, że 

nie  może  się  pochwalić  takimi  sukcesami  jak  Pan  Dyrektor  Maciejewski, 

niemniej  jednak  Szkoła  uczestniczy  we  wszystkich  możliwych  zawodach 

sportowych,  jedyne  czym  można  się  pochwalić  to,  że  w  dalszych  ciągu 

uczniowie  radzą  sobie  w Turnieju  Tenisa  Stołowego,  może  jest  to  związane 

z brakiem Sali gimnastycznej i pewne dyscypliny sportu można uprawiać tylko 

w okresie letnim, ale po rozmowach z Panem Burmistrzem zapewnia, że już od 

przyszłego  roku szkolnego uczniowie  będą mogli  korzystać  z  hali  sportowej 

dwa razy w miesiącu. Jeśli chodzi o przygotowanie do okresu letniego, tak jak 

w pozostałych szkołach będzie działało Małe Przedszkole i dzieci będą mogły 

korzystać z zajęć (informacja załączona do protokołu).        

Pani Beata Pawlik Dyrektor Szkoły Podstawowej w Karlinie powiedziała, że 

jeśli  chodzi  o  sport  w  szkole  składają  się  na  to  zajęcia  obowiązkowe 

z wychowania fizycznego, baza szkoły jest wystarczająca jeśli chodzi o zajęcia, 

sprzęt  sportowy  również.  Zajęcia  pozalekcyjne  odbywają  się  zgodnie 

z  potrzebami  dzieci,  dla  klas  I  –  III  są  to  zajęcia  ogólnorozwojowe,  ale 
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rozpoczęto również elementy piłki siatkowej, w klasach starszych są to zajęcia 

z piłki nożnej, koszykowej oraz siatkowej. Jeśli chodzi o sukcesy, kiedy tylko 

jest możliwość dzieci uczestnicząc w różnego rodzaju wyjazdach, reprezentują 

szkołę  podczas  zawodów  sportowych  według  harmonogramu  szkolnego 

związku sportowego, w każdej  szkole występują te same zawody. Uczniowie 

uzyskują wysokie notowania, dziś pojechały do Polic i reprezentują Powiat na 

Mistrzostwach Województwa w sztafetach rozstawnych (informacja załączona 

do protokołu).  

Pan  Zbigniew  Pawlik  Dyrektor  Gimnazjum  w  Karlinie  powiedział,  że 

w Gimnazjum pracuje trzech nauczycieli wychowania fizycznego, mają cztery 

godziny  tygodniowo  wychowania  fizycznego,  plus  tzw.  ,,godziny  karciane” 

w ramach których odbywają się zajęcia gier zespołowych i indywidualne zajęcia 

sportowe.  Jeśli  uczniowie  mają  predyspozycje  do  jakichkolwiek  dyscyplin 

sportowych, to wraz z nauczycielami wyjeżdżają na wszelkie zawody sportowe 

na poziomie Powiatu, tam gdzie uzyskują sukces, awansują dalej, w Szkolnej 

Lidze  Lekkoatletycznej  w  Białogardzie  dziewczęta  i  chłopcy  zdobyli 

Mistrzostwa Powiatu, następnie w finale Województw odpowiednio XIII i XIV 

miejsca. Drugim sukcesem są osiągnięcia dziewcząt w piłce nożnej uczestnicząc 

w Turnieju Orlik 2013 wygrały etap powiatowy, później przeprowadzona została 

fuzja z drużyną z Karścina i wspólnie trzy zawodniczki mogły uczestniczyć w 

finale ogólnopolskim, również w piłce nożnej dziewczęta wygrały Mistrzostwa 

Powiatu  w  Piłce  Nożnej,  następnie  w  Malechowie  zdobyły  IV  miejsce  w 

Turnieju  Regionalnym,  chłopcy  na  poziomie  Powiatu  zajęli  III  miejsce. 

Odnoszone są także sukcesy w piłce siatkowej, zdobyto Mistrzostwo Powiatu 

organizowane w Karlinie, Indywidualne biegi przełajowe w Tychowie,  dwoje 

uczniów zakwalifikowało się do finałów wojewódzkich w Gryfinie. Wszędzie 

tam gdzie  można  organizować  zawody  sportowe,  albo  w nich  uczestniczyć, 

uczniowie uczestniczą.  Podziękował Pani Teresie Plichta – Lessnau za to, że 

zezwala na każdy wyjazd na zawody sportowe i uczniowie mogą korzystać w 

formie darmowej z transportu (informacja załączona do protokołu).    



Pan Daniel Wach Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Karlinie 

powiedział, że nie zawsze jest możliwe uczestnictwo we wszystkich imprezach 

sportowych, bo nie zawsze udaje się zebrać drużynę, ale uczniowie starają się 

uczestniczyć, w zawodach dyscyplinach takich jak tenis stołowy, piłka siatkowa 

i piłka nożna halowa. Spektakularnych sukcesów nie odniesiono, ale liczy się 

udział.  Z  posiadanych  informacji  wynika,  że  co  najmniej  dwóch  uczniów 

przygotowuje  się  do  Biegu  Papieskiego,  dwójka  uczniów  Angelika  Kubiak 

i Paweł Kamiński to reprezentanci KSW ,,Róża Karlino”. Jeśli chodzi o wakacje 

nie są przewidywane żadne zajęcia sportowe, ale boisko tartanowe jest zawsze 

dla uczniów otwarte, stoły pingpongowe  rozstawione w szkole jeśli będzie taka 

wola, będą także do dyspozycji. Dodał też, że ma nadzieję, iż I klasa sportowa, 

która  będzie  utworzona  w  Gimnazjum,  da  szanse  po  trzech  latach,  że  jej 

uczniowie  przejdą  do  Zespołu  Szkół  Ponadgimnazjalnych  i  również  będzie 

można się chwalić wynikami sportowymi (informacja załączona do protokołu). 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

wszystkie  informacje  powinny  napawać  optymizmem  i  Gmina  Karlino  nie 

powinna się wstydzić, bo sport w szkołach na terenie Gminy istnieje, wręczone 

dziś  wyróżnienia  dla  Klubu  Sportowego,  ale  również  szkoły  mogą  się 

pochwalić, a szczególnie szkoły podstawowe, w których przez pewien moment 

był  deficyt,  nie  było  tego  co  się  dzieje  w  tej  chwili,  sam fakt  planowania 

utworzenia szkoły sportowej może dać szanse na kontynuację w Gimnazjum, 

a dopełnieniem powinna być kontynuacja w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 

i  Gmina  Karlino  będzie  się  mogła  coraz  bardziej  chwalić  na  zewnątrz 

osiągnięciami w sporcie. Baza jaką w tej chwili dysponują poszczególne szkoły 

pozwala na kontynuowanie i rozwijanie tradycji sportowej o których chociażby 

wspomniał  dziś  Pan  Piłkowski.  Jest  młodzież,  baza,  etap  inwestycji  w  bazę 

sportową pomału się kończy, wszystkie wyjazdy, treningi kosztują, w tej chwili 

samorząd  nakierował  się  na  dokończenie  wielu  projektów,  które  dają  bazę 

sportową,  być może w ciągu najbliższych kilku lat  uda się  więcej  pieniędzy 

skierować,  aby młodzież która  rozpoczęła  karierę  sportową miała  możliwość 
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i  większe  wsparcie  ze  strony  samorządu.  Podziękował  w  imieniu  własnym 

i radnych wszystkim tym którzy opiekują się dziećmi w szkołach za to, że dzięki 

temu jest się czym pochwalić.       

Ad. 7

Pan  Piotr  Gwóźdź  powiedział,  że  informacje  na  temat  działalności 

i funkcjonowania stowarzyszeń i klubów sportowych na terenie Gminy Karlino 

zostały złożone przez większość klubów sportowych (informacje załączono do 

protokołu),  obecnych  jest  na  sesji  dwóch  prezesów,  poprosił  o  krótką 

informację.

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina  -  Prezes  Miejskiego  Klubu 

Sportowego ,,Sokół” Karlino powiedział, że zanim przejdzie do informacji na 

temat  działalności  MKS  chciałby  przedstawić  krótką  informację  dotyczącą 

Gminy.  Rozstrzygnięty  został  przetarg  na  dostawę  energii,  wcześniej  padały 

stwierdzenia, że jest drogo, przetarg został ogłoszony na rok i oszczędności dla 

gminy to jest  około 25%, natomiast  kwotowo będzie to nie tylko na samym 

zakupie  energii,  ale  również  kosztach  przesyłu  około  240 000,00zł,  co  na 

tak  niewielką  Gminą  jest  sporą  kwotą,  to  a  propos  wydatków  bieżących 

i oszczędności. Podkreślił,  że wszystkie projekty związane z fotowoltaiką idą 

w kierunku oszczędzania wydatków bieżących, po to, żeby mieć więcej środków 

na inwestycje, albo na wspieranie sportu. Przypomniał, że nadal są prowadzone 

zajęcia piłki nożnej dla dzieci i młodzieży z całej Gminy, nie tylko z terenów 

wiejskich. Jeśli chodzi o Klub Sportowy, to warto podkreślić bardzo dobra pracę 

z najmłodszymi. Zwrócił uwagę na juniorów, którzy znajdują się na II lub III 

miejscu,  a wcześniej było gorzej.  Kiedyś zawodnicy juniorzy powiedzieli,  że 

chcieliby mieć dresy, tak jak seniorzy, wtedy na pewno większa liczba chętnych 

będzie uczęszczać na treningi i wyniki będą lepsze. Tak się też stało, na pewno 

nie dres zadziałał, bo trzeba mieć ambicję i wolę walki i to się pokazało. Są co 

prawda uwagi co do ich zachowania na boisku i w najbliższym czasie odbędzie 

się na ten temat spotkanie z zawodnikami, natomiast sportowo juniorzy poszli 



mocno do góry, walczą z najlepszymi. Co do seniorów, drużyna znajduje się 

w strefie zagrożonej spadkiem i nie wynika to z braku bazy, czy sprzętu, bo 

wszystko co jest niezbędne do tego, żeby trenować i uprawiać sport zawodnicy 

otrzymują.  Pewnie  jest  problem  z  pracą,  z  możliwościami  uczestnictwa 

w treningach,  ale  na  dzień dzisiejszy w tej  drużynie,  nie  ma  drużyny.  Żeby 

osiągać  sukcesy,  nie  tylko  sportowe,  choćby  samorządowe zawsze  musi  być 

drużyna która stanowi pewien kolektyw, który potrafi  się  w najtrudniejszych 

siłach  zmobilizować.  Zespół,  seniorzy  potrafią  wygrywać  z  najlepszymi, 

z liderami, a potrafią przegrać z ostatnią drużyną w tabeli. Dodał, że wymiana 

pokoleniowa będzie w najbliższym czasie następować, jest już grupa w drużynie 

juniorów, dobrych młodych zawodników, mają talent w nogach, a jeśli dołoży 

się do tego pracę i głowę, to są w stanie awansować do wyższych lig, ale na to 

potrzeba  jeszcze  trochę  czasu.  Nie  będzie  sprowadzania  zawodników 

z  zewnątrz,  kupowania  ich  tylko  po  to,  aby  osiągnąć  jakiekolwiek  wyniki. 

Trzeba zacząć wygrywać i awansować swoimi ludźmi, dlatego budowany jest 

potencjał od pierwszych klas szkoły podstawowej i to jest tylko kwestia czasu, 

za kilka lat i pierwsza drużyna seniorów zacznie osiągać sukcesy  i trzeba będzie 

się zastanawiać skąd wziąć pieniądze, żeby mogli awansować. 

Pan  Tomasz  Różański  Prezes  Klubu  Sportów  Walki  ,,Róża  Karlino” 

powiedział, że Klub osiąga wiele sukcesów o czym świadczą listy gratulacyjne, 

ale chciałby zwrócić uwagę na szczególne osiągnięcia, już w boksie seniorskim 

i trzy medale Mistrzostw Polski, co jest wielkim sukcesem oraz drugie miejsce 

w  klasyfikacji  drużynowej,  jak  na  tak  małe  miasteczko,  to  jest  to  wielkie 

osiągnięcie.  Zważywszy  na  fakt,  że  I  miejsce  ustąpiono  tylko  PKB Poznań, 

drużynie która praktycznie nie ma żadnego swojego wychowanka, tylko kupują 

zawodników i chwalą się osiągnięciami. Drugie miejsce na przeszło dwieście 

klubów w Polsce to ogromny sukces. Na uwagę zasługują występy Mateusza 

Polskiego,  który  wspaniale  się  rozwija,  tytuł  Mistrza  Polski  w seniorach,  to 

wielkie osiągnięcie, zważywszy na fakt, że jest to 1993 rocznik, czyli bardzo 

młody zawodnik, a czołówka europejska, światowa, to roczniki 88, 87, 86, czyli 
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dwudziestokilkulatkowie. Mateusz jest obecnie na zgrupowaniu w Mińsku, tam 

też  odbędą  się  Mistrzostwa  Europy,  zakwalifikował  się  do  najlepsze  szóstki 

seniorów  w  Polsce,  w  kategorii  60kg  będzie  reprezentował  nasz  kraj  na 

Mistrzostwach  Europy,  ale  konkurencja  jest  bardzo  mocna.  Dodał,  że  jego 

marzeniem  jako  trenera  jest,  aby  zawodnicy  osiągali  największe  sukcesy 

w  boksie  seniorskim.  Jest  kilka  projektów  w których  planowany  jest  udział 

zawodników,  między  innymi  wejście  w  ligę  tzw.  europejską,  powstaje  hala 

i  byłoby  dobrze  wypełnić  ją  kilka  razy  w  roku,  boks  jest  w  tej  chwili 

w  Karlinie  sportem  wiodącym,  a  liga  europejska,  czy  ogólnopolska  będzie 

właściwa w tym względzie. 

Pan  Tomasz  Rusiecki  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

z pytaniem, ilu na dziś jest zawodników w Klubie?

Pan  Tomasz  Różański  odpowiedział,  że  aktywnie  boksujących  jest  do 

dwudziestu osób.               

Pan Tomasz Rusiecki powiedział, że o sukcesach nie trzeba mówić, bo to co się 

dzieje  w  obszarze  bokserskim,  to  są  wyniki  rewelacyjne  i  należy  życzyć 

Mateuszowi na Mistrzostwach Europy przynajmniej  medalu.  Dodał,  że takiej 

bazy jaka jest  obecnie w Gminie Karlino nigdy nie było i  naprawdę jest  się 

czym pochwalić, natomiast klasa sportowa w Gimnazjum i aktywność sportowa 

może spowodować sytuację, gdzie poszczególni prezesi klubów bokserskiego, 

zapaśniczego, czy MKS będą chcieli pozyskiwać zawodników i będzie o nich 

walka, populacja dzieci  jest taka, jaka jest, a zbyt wielu chętnych do uprawiania 

sportu dziś nie ma, Pan Prezes mówi o juniorach, a rezerwy na meczu nie było, 

seniorska  piętnastu  zawodników,  jest  ich  za  mało,  Prezes  Różański  będzie 

wyłapywał sprawnych ruchowo, Pan Sobkowicz w piłce nożnej także. Przy tej 

bazie i tej liczbie  może się zdarzyć sytuacja, że dzieci będzie za mało i trzeba 

będzie dać szansę młody ludziom, talentom sportowym z zewnątrz, aby poziom 

i wyniki podnosić, nie chodzi o ściągnięcie zawodników i płacenie im dużych 

pieniędzy.  Sport  od  szkoły  podstawowej,  to  co  robi  w  piłce  nożnej  Pan 



Sobkowicz,  za  kilka  lat  osiągnięć  sportowych  bokserskich,  zapaśniczych, 

piłkarskich, a może w bowlingu bo na hali będą kręgle, może squash, sukcesów 

będzie więcej i będzie się można pochwalić jeszcze lepszymi wynikami.        

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że nie 

widzi  sprawozdania  z  klubu  sportowego  z  Koziej  Góry,  a  kiedyś  w  jakimś 

sprawozdaniu   było  napisane,  że  tam działa  klub  sportowy,  przyznana  była 

nawet  jakaś  nagroda  za  świetlicę,  że  ona  tak  prężnie  działa  i  jest  tam klub 

sportowy  i  koło  gospodyń  wiejskich.  Dwa  lata  temu  były  dwie  sesje 

nadzwyczajne  na  temat  trenera,  na  jakich  warunkach  on  ma  pracować, 

podpisywali się pod petycją sołtysi, dyrektorzy szkół, jak wygląda sytuacja na 

dzień dzisiejszym czy trener pracuje na pełnym etacie, czy zajęcia odbywają się 

na terenach wiejskich, są porobione boiska przy każdej prawie świetlicy, nowe, 

gdzie można byłoby prowadzić zajęcia. Dodał, że cieszy się z tego, że mniej 

zostanie zapłacone za światło, za energię elektryczną, ale to dotyczy instytucji 

samorządowych, fajnie, że będą oszczędności i można przekazać pieniądze, ale 

wie z własnego doświadczenia, że jakby udało się wywalczyć dla mieszkańców, 

żeby też płacili mniej za energię elektryczną, to również by się z tego bardzo 

cieszyli, a jest sytuacja taka, że często wielu ludzi nie stać na zapłacenie energii 

elektrycznej, mają liczniki z przedpłatami i bywa czasami, że przed pierwszym 

brakuje na dwa – trzy w domu światła, nie ma dla dzieci, nie ma dla rodziny, 

ponieważ ludzi na to nie stać. Obniżenie poprawiłoby też sytuację mieszkańców. 

Za  to,  że  udało  się  Burmistrzowi  łącznie  z  dziesięcioma  gminami  które 

startowały do przetargu gratuluje, ale prosi, aby pamiętać też o mieszkańcach, 

żeby też trochę bardzie pomóc.

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina zapytał jakie teraz będzie wrażenie 

i co ludzie oglądający sesję pomyślą, jakie wyciągną wnioski po wypowiedzi 

Pana  Piłkowskiego?  Takie,  że  Burmistrz  jest  zły,  bo  nie  chce  obniżyć  ceny 

energii  dla  mieszkańców.  Zwracając  się  do  Pana  Piłkowskiego  poprosił 

przepraszając za słowo, aby nie opowiadał publicznie ,,głupot”, bo zarówno on, 

jak  też  wszyscy  obecni  wiedzą  doskonale,  że  wpływ  burmistrza,  wójta, 



23

prezydenta na ceny dla mieszkańca jest żaden. Nie jest to żadna kompetencja 

organów samorządowych. Nie należy zamazywać obrazu i dodał, że w swoich 

działaniach stara się robić to co może. Dziś może wyrazić zdziwienie, że nie 

wszystkie  gminy związkowe przystąpiły do tego przetargu,  ale jako Związek 

w ostatnim czasie zaproponowano dla tych, którzy wtedy nie przystąpili,  aby 

stworzyli  drugą  grupę  i  zostanie  wówczas  przeprowadzone  postępowanie 

przetargowe. Co do zajęć piłkarskich odbywają się one w Karlinie na hali tylko 

w okresie zimowym, od późnej jesieni do wczesnej wiosny, bo trudno w takich 

warunkach trenować na boiskach, natomiast w obecnym sezonie odbywają się 

w większych wioskach, gdzie jest najwięcej dzieci,  reszta dojeżdża, transport 

jest  zorganizowany.  Przypomniał,  że  Karścino  jest  dobrze  wyposażone 

w zewnętrzne obiekty, w tym roku planowane jest wykonanie takiego zaplecza 

w  Daszewie,  boisko  tartanowe  i  trawiaste,  na  co  są  przyznane  już  środki 

z Lidera, natomiast w roku przyszłym planowany jest Karwin, w którym w tym 

roku z inicjatywy mieszkańców i Rady Sołeckiej ma powstać boisko trawiaste, 

a  za  tartanowe  odpowiada  Gmina  i  planowane  jest  również  zgłoszenie  tego 

projektu  do  Lidera,  by  potem  w  kolejności  powstawały  w  następnych 

miejscowościach,  tam gdzie  mieszkańcy  zgłaszają  takie  aspiracje,  chociażby 

Zwartowo,  Kowańcz,  Karlinko.  Jeśli  chodzi  o  Kozią  Górę  nie  wie  o  czym 

mówił Pan Piłkowski, nie pamięta takich faktów i trudno odnieść się do tematu 

bez dokumentów.     

Pani  Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik Referatu  Sportu,  Turystyki 

i  Rekreacji w Urzędzie Miejskim w Karlinie  dodała,  że od ubiegłego roku 

jeżdżą chętni chłopcy do gry w piłkę nożną z Garnków, Domacyna, Gościnka, 

Karwina  i  Koziej  Góry,  a  te  zajęcia  prowadzone  są  w Karścinie  na  boisku, 

a  z  drugiej  strony Gminy na przemian zajęcia  odbywają  się  w Syrkowicach 

i  Mierzynie.  Zajęcia  odbywają  się  cztery  razy  w  tygodniu,  a  oprócz  tego 

uczestniczą w zawodach i odnoszą bardzo duże sukcesy.    



Ad. 8a)

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Karlino na 2013 rok. 

Komisja  Rewizyjna  nie  wypracowała  opinii  na  temat  projektu  uchwały, 

pozostałe komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  9  radnych,  1  radny  był  przeciwny, 

4  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XXXV/348/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 

Ad. 8b

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  wieloletniej  prognozy  finansowej  Gminy 

Karlino na lata 2013 – 2025. 

Komisja  Rewizyjna  nie  wypracowała  opinii  na  temat  projektu  uchwały, 

pozostałe komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się 

z pytaniem nawiązującym do przedstawionego sprawozdania przez Burmistrza, 

jest  pozycja  oczyszczanie  i  zabezpieczanie  zbiornika  ppoż.  w  miejscowości 

Kowańcz  i  jest  tu  zaplanowana  kwota  w  limitach  wydatków  531 000,00zł, 

a  z  Panem  Leszkiem  Tybuszewskim  została  podpisana  umowa  na  zadanie 

,,Remont zbiornika przeciwpożarowego w Kowańczu” na kwotę 100 000,00zł, 

stąd pytanie, co jest zaplanowane w pozostałej kwocie?

Pani  Wioletta  Ryndziewicz  Kierownik  Referatu  ds.  Gospodarki 

Przestrzennej  i  Ochrony  Środowiska  w  Urzędzie  Miejskim  w  Karlinie 

wyjaśniła, że nie zostały jeszcze dokonane w budżecie zmiany poprzetargowe, 

takie zmiany będą proponowane na sesję czerwcową, zmiany wtedy będą także 

dotyczące  dróg  w  Daszewie,  są  także  podpisane  umowy,  jeśli  nie  będzie 
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odwołań będą proponowane zmiany. 

a  podjęciem  uchwały  głosowało  9  radnych,  1  radny  był  przeciwny, 

4  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XXXV/349/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 

Ad. 8c)

Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych w łącznej liczbie do 

9 200 sztuk obligacji  o wartości nominalnej 1 000,00zł każda, do łącznej kwoty 

9 200 000,00zł .

Komisja  Rewizyjna  nie  wypracowała  opinii  na  temat  projektu  uchwały, 

pozostałe komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.

Pan  Waldemar Miśko  Burmistrz  Karlina  powiedział,  że  radni  wiedzą,  iż 

drugi  raz  wprowadzony  jest  do  porządku  obrad  projekt  uchwały  w  sprawie 

emisji  obligacji,  ponieważ  tego  typu  uchwały  muszą  być  podejmowane 

bezwzględną  większością  głosów  ustawowego  składu  Rady,  czyli  minimum 

ośmiu radnych za podjęciem. Przypomniał, że środki te są zapisane w budżecie 

Gminy, więc nie  jest  to nic  nowego i  są  to obligacje na dwie najważniejsze 

inwestycje,  czyli  halę  widowiskowo  –  sportową  oraz  budowę  budynku 

komunalnego na ulicy 4 Marca. Wyjaśnił, że gdyby uchwała nie została podjęta, 

to  będzie  musiał  unieważnić  przetarg  na  dokończenie  budowy  hali 

widowiskowo – sportowej,  bo nie będzie finansowania oraz wydać polecenie 

Prezesowi  TBS  o  wstrzymaniu  budowy  mieszkań  komunalnych,  a  brak 

finansowania  tego  budynku  spowoduje,  że  trzeba  będzie  oddać  dotację 

w wysokości prawie 900 000,00zł. 

Pani  Tamara  Korzeniowska  Radna  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zgłosiła 



wniosek formalny o zarządzenie pięciominutowej przerwy.

Za przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

2 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania wniosek został 

przyjęty. 

Pan Bogdan Piłkowski  głosował za przyjęciem wniosku. 

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

z pytaniem, czy w uchwale można podać chociażby przybliżone wartości które 

na  dzień  dzisiejszy  planowane  są  na  halę  widowiskowo  –  sportową 

i  dokończenie  budowy  budynku  komunalnego,  żeby  było  wiadomo  jak 

pieniądze mają być podzielone.  

Pani Renata Strzelecka Zastępca Skarbnika Gminy Karlino odpowiedziała, 

że nie można podać, uchwała jest skonstruowana i  w takiej  formie musi być 

podjęta. W obligacjach w tym przypadku nie pisze się o inwestowaniu na dwa 

zadania, jest to zapisane w wieloletniej prognozie finansowej i w uchwalonym 

budżecie Gminy, 9 200 000,00zł dotyczy finansowania tych zadań.

Pan  Bogdan  Piłkowski  powiedział,  że  radni  przychylą  się  aby  wziąć  te 

obligacje, ale chcieliby jakieś słowo powiedziane publicznie jakie pieniądze są 

na to zadanie, a nie na jakieś inne.                         

Pani  Renata  Strzelecka  odpowiedziała,  że  jeśli  jest  taka  potrzeba,  to  daje 

słowo,  że  na  te  dwa  zadanie  zostaną  przekazane  te  środki,  czyli  na  halę 

i budynek KTBS, chodzi konkretnie o wniesienie udziałów pod budowę tego 

budynku. Dodała, że są podjęte działania o pozyskanie środków i z chwilą ich 

otrzymania podjęte zostaną decyzje i albo nie zostaną wyemitowane obligacje 

do  końca,  albo  będzie  zmniejszany  dług,  ale  to  już  będzie  decyzja  Rady. 

Zaapelowała  do  radnych  o  podjęcie  uchwały  w  sprawie  emisji  obligacji 

komunalnych, aby można było przeprowadzić te ważne inwestycje.  

Radny Rady Miejskiej Pan Piłkowski wyjaśnił, że mówi tak dlatego, iż radni 
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są  nauczeni  sytuacją,  kiedy  małe  pieniądze  przeznaczane  były  na  ochronę 

meczu,  a  okazało  się,  że  część  pieniędzy  została  wykorzystana  inaczej, 

niezgodnie z tym co było mówione, a tu są duże pieniądze.  

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

najważniejsze jest to,  że limity zobowiązań są zachowane, zmieniła się tylko 

forma, miały być zaciągnięte długoterminowe kredyty, w tej chwili jest forma 

emisji obligacji, nie jest tak, że zostały zmienione limity wydatków. Burmistrz 

na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  mówił,  że  jest  szansa  na  to,  że  będzie 

przyznane dofinansowanie na budowę hali widowiskowo – sportowej, to, że na 

dzień dzisiejszy można zdecydować,  że obligacje zostaną wyemitowanie,  nie 

znaczy,  że  będą  wykorzystane  w  całości,  być  może  uda  się  w  ten  sposób 

zmniejszyć zadłużenie, ale nie ma na to stuprocentowej gwarancji. W grudniu 

kiedy głosowano nad budżetem ta kwota była zapisana, tu się nic nie zmieniło 

i nie rozumie skąd obawy. 

Pan Piłkowski  odpowiedział,  że  pojawiły  się  wydatki  związane  z  muzeum, 

które miało być wyrzucone. Ponadto to, że Burmistrz mówił o pieniądzach, że 

Burmistrz  się  stara,  żeby  zakończyć  tę  inwestycję  i  żeby  to  zaczęło  już 

pracować, nie wiadomo, czy będzie to przynosiło zyski, czy straty i będą koszty, 

które  trzeba  będzie  ponosić,  bo  trzeba  inwestycję  rozpoczętą  zakończyć,  ale 

Burmistrz jest cały czas optymistą, a chciałby przypomnieć termin 7 grudnia, 

w którym miało być wszystko skończone. Pieniądze miały lecieć z Totolotka, 

innych instytucji, miało być tego kupę, nic nas to nie miało kosztować, miał być 

zwrócony VAT, pieniądze miały się same nakręcać.  

Pan Piotr Gwóźdź stwierdził, że dyskusja jest w tej chwili jak gdyby wtórna, 

w tej chwili Pan Piłkowski próbuje rozliczyć Burmistrza przed zakończeniem 

inwestycji. Pan Burmistrz powiedział, że będą dofinansowania, a ile to będzie 

kosztować  będzie  wiadomo,  kiedy  inwestycja  zostanie  zakończona 

i zrealizowana, wtedy będzie można powiedzieć, czy została wybudowana za 

pieniądze własne,  czy z dotacji.  To nie jest jeszcze czas, aby rozliczać,  a po 



drugie wiadomo, że życie nie jest stałą, tylko zmienną, warunki się zmieniają 

i pewne problemy po drodze mogą wystąpić. Kolejną sprawą jest to, czy jest 

jakaś hala która przynosiłaby zyski, to nie jest budowane  w tym celu, wielkim 

sukcesem  będzie  to,  jeśli  koszty  będą  minimalne  jeśli  chodzi  o  utrzymanie 

obiektu, a działania które są poczynione jeśli chodzi o źródła ciepła, czy energii 

są w dobrym kierunku. Są szanse na to, aby finalnie kosztowało to mało, jeśli 

faktycznie uda się kilka imprez większych zorganizować i  być może uda się 

zapełnić salę gośćmi, którzy zapłacą za bilety i to będzie jakiś wkład. Dodał, że 

również jest zdania, że nie będzie to przynosiło zysków, ale trzeba się z tym 

liczyć.  

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

1  wstrzymał  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XXXV/350/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 

Ad. 8d)

Projekt  uchwały  w  sprawie  zarządzenia  poboru  opłaty  za  gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia 

wysokości wynagrodzenia za inkaso.

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt pozytywnie.

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej powiedział, że ma wątpliwości, 

czy uchwała jest zgodna z prawem. Z uchwały wynika, że wszyscy mieszkańcy 

będą traktowani  jednakowo oraz zarządcy wspólnot.  Czy zarządca zbierający 

opłaty  też  będzie  mógł  korzystać  z  10%  bonifikaty,  jak  sołtysi  którzy  są 

poborcami.  Trzeba zauważyć,  że zarządca musi  wpłacić całą kwotę,  pomimo 

tego, że część lokatorów może mu nie zapłacić. Jeśli są pośrednicy, to wpływ na 

koszty, które idą bezpośrednio na wywóz odpadów są pomniejszone o 10%, czy 
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każdy z mieszkańców, który osobiście lub przelewem zapłaci za wywóz śmieci 

w terminie może liczyć na zniżki? Według prawa wszyscy powinni korzystać 

z takich samych możliwości. Jeszcze jedno pytanie dotyczące radnych będących 

jednocześnie sołtysami, na podstawie jakiej umowy będą oni pobierali inkaso, 

czy nie ma konfliktu w wypadku tych osób, że są radnymi, ponieważ oni nie 

mogą być zatrudnieni przez Urząd na podstawie umowy cywilnoprawnej?  

Pan Wojciech Jankowski Radca Prawny w Urzędzie Miejskim w Karlinie 

odpowiedział, że jeśli chodzi o pobór inkasa jest wyartykułowane kto je pobiera 

i otrzymuje prowizję za pobór, nie są wyszczególnieni zarządcy nieruchomości, 

oni są stronami umowy, dlatego nie pobierają żadnych opłat inkasenckich, a po 

drugie nie są wyartykułowani w uchwale. Drugi element, powołanie inkasentów 

ma  na  celu  umożliwienie  osobom  mieszkającym,  w  szczególności  na  wsi 

łatwiejsze regulowanie opłat,  nie ma tu nierównego traktowania,  bo wszyscy 

muszą płacić tak samo. Element 10% poboru prowizji od pobranej opłaty przez 

sołtysów, w tych czasach nikt za darmo nie pracuje, to jest ich wysiłek i praca, 

za  które  musi  być  wynagrodzenie.  Wynagrodzenie  nie  jest  dokonywane  na 

podstawie umowy cywilnoprawnej, ono z mocy ustawy i uchwały wypadkowej 

obowiązuje. Dlatego też sołtysi, jako wypadkowa działalności Urzędu, w tym 

wypadku  inkasenci  pobierają  opłatę  umożliwiając  jej  dokonanie  w  danej 

miejscowości  przez  jej  mieszkańców.  Nie  ma  też  konfliktu  w  przypadku 

sołtysów, którzy jednocześnie są radnymi, tu nie ma umowy. W jednej z gmin  w 

której  wpisano,  że  inkasenci  zawierają  umowy  cywilnoprawne  zapis  został 

uchylony jako niezgodny z przepisami. Nie ma umów, to jest z mocy prawa. 

Jeśli chodzi o kalkulację, to Urząd tak skalkulował czynniki inkasenckie, aby 

cała  działalność  się  bilansowała  i  nie  ma  tu  żadnych  ujemnych  skutków 

prawnych dla działalności Urzędu.  

Pani  Renata  Strzelecka  Zastępca  Skarbnika  Gminy  Karlino  dodała,  że 

mieszkańcy Karlina mają kasę otwartą i przyjdą i wpłacą, a przelewu Internetem 

można  dokonać  także  na  wsi.  Mieszkańcy  miasta  są  w  tej  sytuacji 



uprzywilejowani w porównaniu do mieszkańców wsi.

Pan  Wojciech  Jankowski  powiedział,  że  Gmina  Karlino  jest  jedną 

z  pierwszych,  która  wprowadziła  inkasentów  i  jest  to  wyjście  w  kierunku 

mieszkańców, nie wszystkie gminy podjęły to ryzyko.

Pani  Barbara  Świeczka  Sołtys  –  Przewodniczący  Rady  Sołeckiej 

w Sołectwie Zwartowo zapytała w jaki sposób sołtysi mają to zbierać, czy na 

kwitariuszach od podatków i drugie pytanie, jak często?  

Pani Renata Strzelecka odpowiedziała, że w § 4 jest opisany pobór, pieniądze 

będą  zbierane  do  piętnastego  każdego  miesiąca  i  na  kwitariuszu  K-103 

przekazywane  są  następnego  dnia,  tak  jak  w  przypadku  podatków.  Kiedy 

uchwała będzie prawomocna, otrzymają ją wszyscy inkasenci.

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

2 wstrzymało się od głosu. 

Pan Bogdan Piłkowski poprosił o powtórzenie głosowania ponieważ naruszony 

został art. 25 pkt a ustawy o samorządzie gminnym, poprosił o potwierdzenie 

czy  ma  rację  tak  twierdząc  radcę  prawnego.  Radny  nie  może  brać  udziału 

w głosowaniu w radzie, ani komisji, jeśli  to dotyczy jego interesu prawnego. 

Dodał,  że  jeśli  Pani  Klepuszewska  i  Pan  Gago  nie  będą  głosowali  będzie 

głosował za podjęciem uchwały i zaproponował reasumpcję głosowania.  

Pan Wojciech Jankowski powiedział, że nie jest w stanie udzielić odpowiedzi 

od razu i poparł propozycję reasumpcji głosowania.  

W głosowaniu za przeprowadzeniem reasumpcji głosowania wzięło udział 

13 radnych, 12 było za, nie było osób przeciwnych, 1 radny wstrzymał się 

od głosu. 

Pan Bogdan Piłkowski  głosował za. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 
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12 radnych, nie było głosów przeciwnych, nie było wstrzymujących się od 

głosu.  W wyniku  jawnego  głosowania  uchwała  Nr XXXV/351/13  została 

podjęta większością głosów. 

Ad. 8e)

Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie miasta 

Karlino – obręb 004, oznaczonej  w ewidencji gruntów jako działka nr 19/60 

o  pow.  0,0149  ha  w  drodze  bezprzetargowej  na  poprawę  warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej.

Wszystkie komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt.

W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXXV/352/13 

została podjęta. 

Ad. 8f)

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgodę  na  wynajęcie  w  trybie 

bezprzetargowym, na okres 10 lat, części nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Karlino, zabudowanej budynkiem garażowym, oznaczonej w ewidencji 

gruntów jako cz. dz. nr 176/2 o pow. 20 m², położonej w obr. 004 m. Karlino 

przy ul. Traugutta. 

Wszystkie komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się 

z  pytaniem  takim  jak  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji,  jaka  jest  cena 

wynajmu. 

Pan  Waldemar Miśko  Burmistrz  Karlina  stwierdził,  że  dziś  nikt  nie  jest 



w stanie udzielić  odpowiedzi,  ze względu na to,  że  Pan Maciej  Myczka jest 

nieobecny.

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zaproponował 

wniesienie poprawki i zmianę terminu wynajmu na okres trzech lat. 

Burmistrz Karlina Pan Miśko  odpowiedział,  że na okres trzech lat  nie ma 

potrzeby,  ponieważ  wynajem  na  okres  trzech  lat,  takie  kompetencje  ma 

Burmistrz i radni nie muszą wyrażać na to zgody, a powyżej trzech lat tak.

Pan Bogdan Piłkowski  zaproponował wniesienie poprawki i zmianę terminu 

wynajmu na okres pięciu lat. 

Za wprowadzeniem poprawki do projektu uchwały zgłoszonej przez Pana 

Piłkowskiego głosował  1 radny, 7 było przeciwnych, 6 wstrzymało się od 

głosu. Poprawka nie została przyjęta. 

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  9  radnych,  2  było  przeciwnych, 

3  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XXXV/353/13 została podjęta większością głosów. 

 Pan Bogdan Piłkowski  głosował przeciw. 

Ad. 8g)

Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  ,,Programu  Ochrony  Zdrowia 

Psychicznego Gminy Karlino na lata 2013 – 2015”.

Wszystkie komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

W  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  radnych  uchwała 

Nr XXXV/354/13 została podjęta. 
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Ad. 8h)

Projekt uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Karlinie. 

Wszystkie komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedziała, 

że  w  związku  z  tym,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  Pan  Burmistrz 

oznajmił, że opiekunem Rady będzie Pan Zbigniew Pawlik, dlatego zwróciła się 

z pytaniem do Pana Pawlika Dyrektora Gimnazjum, czy zgodzi się na społeczną 

opiekę nad tą grupą młodzieży? 

Pan Zbigniew Pawlik dopowiedział, że wyrazi zgodę.

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

1  wstrzymał  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XXXV/355/13 została podjęta większością głosów. 

 Ad. 8i)

Projekt uchwały w sprawie nieuwzględnienia wezwania Pana Jerzego Muchy do 

usunięcia naruszenia prawa.

Wszystkie komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Uchwała  Nr  XXXV/356/13  została  podjęta  przez  radnych  w  wyniku 

jednomyślnego glosowania.

Ad. 8j)

Projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy Karlino.

Komisja  Rewizyjna  nie  wypracowała  opinii,  pozostałe  komisje  Rady 



pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Pan Bogdan Pilkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie  zgłosił poprawkę 

i  zaproponował  wprowadzenie  zmiany  o  której  mówił  na  komisjach,  żeby 

protokół  był  dostarczany  nie  siedem,  a  dziesięć  dni  przed  terminem  sesji 

zwyczajnej, aby był czas na zapoznanie się z protokółem, a nie jak to jest, że 

wszystko  radni  otrzymują  na  ostatnią  chwilę,  albo  już  na  Sali  i  mają 

podejmować decyzje.   

Za  przyjęciem  poprawki  zgłoszone  przez  Pana  Piłkowskiego  głosował 

1  radny, 12 było przeciwnych,  1 wstrzymało się  od głosu.  Poprawka nie 

została przyjęta.

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  13  radnych,  1  był  przeciwny, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała 

Nr XXXV/357/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski – był przeciwny.

Ad. 9

Pan Bogdan Piłkowski  Radny Rady Miejskiej  w Karlinie  powiedział,  że 

radni otrzymali pismo mailem które napisała Wspólnota z ulicy Koszalińskiej 

do  Rady  i  prosiła  o  pewne  informacje  związane  z  dzierżawą  działki  Pana 

Anusza, chciałby zadać kilka dodatkowych pytań, aby sprawę można było do 

końca wyjaśnić. Czy Rada podejmowała uchwałę o podziale działki przed jej 

sprzedażą  Panu  Anuszowi,  ponieważ  sobie  tego  nie  przypomina.  Czy 

w związku ze sprzedażą tej działki Burmistrz powiadomił mieszkańców domu 

przy  ulicy  Koszalińskiej,  którzy  wcześniej  byli  zainteresowani  zakupem tej 

całej działki, nie tylko tej wytyczonej, ale całości i w jaki sposób to zrobił. Czy 

sprzedając  działkę  Panu  Anuszowi  zastosowano  jakieś  ulgi.  Za  jaką  cenę 

sprzedano  działkę  i  co  stanowiło  podstawę  do  ustalenia  jej  wartości.  Jaką 
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wartość według rzeczoznawcy miał jeden metr kwadratowy działki budowlanej, 

a jaka cena była za metr po podziale, którą uzyskał Pan Anusz, czy to jest to 

samo,  czy  zostało  to  niżej.  Jakie  były  koszty  podziału  tej  działki,  łącznie 

z  dokumentami  projektu  wykonanym  przez  geodetów,  koszty  utworzenia 

nowych ksiąg wieczystych, koszty aktu notarialnego i kto je pokrył? Następne 

pytanie  skierował  do  radcy  prawnego,  pytając  jakie  konsekwencje  może 

ponieść  dzierżawca,  gdy  dzierżawę  wykorzystuje  w  inny  sposób,  niż  było 

zaznaczone  w umowie? Na przykład Pan X dzierżawi garaż w którym tworzy 

agencję towarzyską lub warsztat samochodowy i czerpie z tego korzyści. Garaż 

to  pomieszczenie  w którym powinno trzymać się  samochód,  motor,  ciągnik, 

taka  jest  informacja  na  wikipedii.  Czy  w  związku  z  tym,  że  ktoś  to 

wykorzystuje               w inny sposób garaż niż powinien być wykorzystany 

można  unieważnić  tę  dzierżawę?  Chciałby  otrzymać  również  informację, 

ponieważ zgłosił  się jeden  z mieszkańców ulicy Słonecznej,  który mówił o 

koszeniu terenów nad rowami   i za ich budynkami, na terenach które należą do 

Gminy. Ci ludzie musieli  cofnąć kiedyś swoje płoty,  bo postawili  z  rozpędu 

trochę dalej, potem je cofnęli, bo są takie przepisy, że musi być droga ppoż., ale 

kosi się tylko przy transformatorze na rogu przy ulicy Chrobrego, a dalej nie. 

Kto to ma wykosić             i kiedy to zostanie zrobione?

Pan  Wojciech  Jankowski  Radca  Prawny  Urzędu  powiedział,  że 

ustosunkowując się do uchwały w sprawie inkasentów chciałby uściślić.  Nie 

chce, aby Pan Piłkowski miał przekonanie, że miał racje w niniejszej sprawie. 

Sołtysi  pełnią  funkcję publiczną  i  ich udział  bądź nie  w głosowaniu w tym 

przypadku  nie  powinien  być  dyskutowany,  powinni  oni  uczestniczyć  w tym 

głosowaniu, z racji tego, iż jest to pełniona funkcja publiczna i nie dotyczy ich 

interesów.  Nie  może  radny  brać  udziału  wtedy  kiedy  prowadzi  działalność 

gospodarczą i podejmowana uchwała dotyczy jego działalności gospodarczej, 

natomiast  w tym przypadku nie  ma mowy o takiej  sytuacji.  Dlatego  sołtysi 

będący jednocześnie radnymi powinni brać udział w tym głosowaniu. Dodał, że 



przeprowadzone  głosowanie  nie  ma  ujemnych  skutków  prawnych,  uchwała 

została przegłosowana.  Podkreślił,  że według ustalonego systemu pytanie  do 

prawnika  powinno  zostać  złożone  pisemnie,  wówczas  nie  ma  żadnych 

wątpliwości odnośnie hipotez,  domyśleń bądź stwierdzeń, dlatego prosi Pana 

Piłkowskiego o złożenie  pytania  na  piśmie,  a  odpowiedź  zostanie  udzielona 

w stosownym terminie.   

Pan Bogdan Piłkowski stwierdził, że na ostatnie złożone przez niego pytanie 

drogą  mailową  nie  otrzymał  odpowiedzi  i  dodał,  że  jest  to  tradycja  w  tej 

gminie,  zarówno Burmistrz,  jak i  prawnik nie udziela odpowiedzi  na zadane 

pytania.  

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady poprosił, aby się nie przekomarzano 

i zaproponował, aby pytania do radcy prawnego kierowane były do Biura Rady, 

pytanie  zostanie  wydrukowane,  parafowane,  zeskanowane  i  przesłane 

z  podpisem  Przewodniczącego.  Wtedy  nie  będzie  sytuacji,  że  zostało  coś 

przesłane na skrzynkę mailową i nie ma potwierdzenia.

Pan Piłkowski  dodał, że otrzymał odpowiedź o Pana Jankowskiego i mailem 

na to odpisał. 

Pan Leszek Gago Radny Rady Miejskiej w Karlinie wyjaśnił, że z przyczyn 

osobistych nie mógł uczestniczyć na początku obrad chciałby wrócić do punktu 

2. i poinformował, że dnia 30 maja br. będzie organizowany Festyn Parafialny 

na boisku przy świetlicy wiejskiej w Mierzynie wszystkich obecnych zaprosił 

do uczestnictwa wraz z rodzinami i osobami towarzyszącymi, z przyjaciółmi 

w imieniu Księdza Proboszcza, w imieniu Radnej Pani Nadziejko i swoim. 

Pani  Bożena  Nadziejko  Radna  Rady  Miejskiej  w  Karlinie poprosiła 

o wsparcie finansowe, każda złotówka będzie bardzo cenna, dodała, że sama 

kwesta jest na remont kościoła. 
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Pan Waldemar Grażyński Radny Rady Miejskiej  w Karlinie  zwrócił  się 

z  prośbą  do  Burmistrza,  ponieważ  jest  wypożyczalnia  rowerów,  są  ścieżki 

rowerowe, są dwa przystanki i przydałyby się pojemniki na śmieci.

Pani  Barbara  Michałek  Radna  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwróciła  się 

z prośbą dotyczącą dawnego budynku POM w Karlinie, który jest już bardzo 

zdewastowany i brzydko wygląda, ale również stanowi zagrożenie, może tam 

dojść kiedyś do tragedii, ponadto położony jest przy głównej ulicy, a nie jest 

ozdoba  dla  miasta.  Wie,  że  budynek  nie  jest  własnością  Gminy,  ale  może 

udałoby  się  wpłynąć  na  właściciela,  żeby  coś  z  tym zrobić.  Zapytała  także 

o  zgłaszany  przez  siebie  temat  dotyczący  nieprzyjemnych  zapachów 

z przepompowni przy moście kolejowym.    

Pan  Tomasz  Mycio  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się  do 

obecnych wyjaśniając, że pozwolił sobie zabrać głos w tym miejscu, ponieważ 

sprawa którą pragnie poruszyć dotyczy Sołectwa Karścino, działalności Sołtysa, 

a  dokładnie  braku  tej  działalności  w  pewnych  ważnych  dla  mieszkańców 

kwestiach. Przypomniał, że zgodnie ze statutem sołectwa obowiązkiem sołtysa 

jest  realizacja  uchwał,  wniosków i  postanowień  Zebrania  Wiejskiego.  Takie 

zebranie Wiejskie odbyło się pod koniec 2012 roku, gdzie zostało podjętych 

kilka uchwał, między innymi dwie zobowiązujące sołtysa do zwołania Zebrania 

Wiejskiego  w  miesiącu  lutym 2013  r.,  gdzie  miały  być  omówione  bieżące 

sprawy  sołectwa  oraz  następna  uchwała  dotycząca  zwołania  Zebrania 

Wiejskiego, które miało się odbyć do końca marca 2013 roku, na którym sołtys 

miał przedstawić sprawozdanie ze swojej statutowej działalności za 2012 rok, 

mija pięć miesięcy, a do dnia dzisiejszego Sołtys nie zwołał żadnego zebrania. 

Dodał,  że  zastanawia się,  czy takie  postępowanie Sołtysa  spowodowane jest 

nieznajomością  jego  obowiązków,  czy  celowym  uchylaniem  się  od 

wykonywania  uchwał  Zebrania  Wiejskiego.  Powiedział,  że  ponieważ  Rada 

Miejska  i  Burmistrz  sprawuje  nadzór  nad  działalnością  sołectwa  czuje  się 

zobowiązany zwrócić uwagę na ten problem i  prosi  Pana Przewodniczącego 



i Pana Burmistrza o wyjaśnienie co jest przyczyną takiej postawy Pani Sołtys 

uniemożliwiającej mieszkańcom współdecydowanie w sprawach sołectwa.  

Pan Bogdan Piłkowski  powiedział,  że rozmawiał z Panią Michałek,  że jest 

budynek,  gdzie  kiedyś  była  waga,  przy  dawnym autodromie  i  ten  budynek 

również jest w opłakanym stanie i stanowi zagrożenie. Warto byłoby sprawdzić, 

kto jest właścicielem, aby to również rozebrać do końca i zlikwidować. Dodał, 

że jeździł  tam, aby zobaczyć, czy jest możliwość zorganizowania tam skupu 

szkła i wszystkiego związanego z odpadami.

Ad. 10

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina powiedział, że co do odpowiedzi na 

kwestie  i  pytania  zadane  dotyczące  działki,  zasad  sprzedaży  zostanie  po 

niedzieli udzielona. Co do pytań dodatkowych, jeśli się nagrało, to poprosi na 

piśmie  z  Biura  Rady  zadane  pytania,  jeśli  nie  to  prosi  Pana  Piłkowskiego, 

ponieważ w tej chwili nie jest w stanie na nie odpowiedzieć. Budynek po POM 

jest  własnością prywatną i  jedyne,  co można zrobić,  to wystąpić  do nadzoru 

budowlanego.  Gmina  nie  ma  żadnych  kompetencji  związanych 

z  zabezpieczeniem i  porządkiem na  tym  terenie  i  w  tym budynku,  jedynie 

zgłoszenie  do nadzoru  budowlanego i  takie  zgłoszenie  zostanie  wysłane.  Na 

temat  nieprzyjemnych  zapachów  z  przepompowni  wypowie  się  Zastępca 

Burmistrza,  który  już  jest  po  rozmowach  w tej  sprawie  z  RWiK,  ale  w tej 

sprawie również zostanie podjęta interwencja. Budynek z wagą znajduje się na 

terenie  należącym do  Cukrowni  Gryfice,  tam na  wniosek  właściciela  został 

przeprowadzony  podział  działek,  najprawdopodobniej  na  działki  budowlane, 

a jeśli chodzi o budynek sytuacja jest podobna, zostanie wystosowane pismo do 

właściciela,  tak  jak  w  przypadku  budynku  po  dawnym  POM-ie.  W  obu 

przypadkach  zaraz  po  niedzieli  takie  pisma  zostaną  wystosowane  do 

odpowiednich  służb.  Wyjaśnił,  że  jeśli  chodzi  o  pracę  sołtysa,  będą  podjęte 
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jakieś działania wspólnie z Panem Przewodniczącym, ale należy pamiętać, że 

najwyższą  władzą  w  sołectwie  jest  zebranie  mieszkańców,  a  sołtys  nie  jest 

jedynym organem, który może zwołać zebranie wiejskie. Podkreślił, że nie ma 

formalnych instrumentów, aby wyciągnąć konsekwencje w stosunku do sołtysa, 

ale  jeśli  ktoś  nie  będzie  wypełniał  swoich  obowiązków,  które  są  zapisane 

w statucie. Burmistrz może wystąpić z inicjatywą zebrania i są one planowane 

w  każdym  sołectwie,  a  jako  pierwsze  odbędzie  się  w  Karścinie. 

Najprawdopodobniej  do  tej  pory  zebranie  nie  zostanie  zorganizowane  przez 

Panią  Sołtys  i  w  pierwszych  dniach  czerwca,  co  będzie  konsultowane 

z sołtysami, informowani będą także radni z danego terenu kiedy się odbędą 

i  wtedy  być  może  będzie  okazja,  aby  mieszkańcy  się  wypowiedzieli  i  jeśli 

uznają  za  stosowne  dokonali  zmian.  Dodał,  że  ubolewa  nad  sytuacją 

w Karścinie, bo przez okres ponad dwudziestu lat kiedy jest Burmistrzem, choć 

niektórzy uważają, że to już za długo, a chwilami on również myśli tak samo, to 

Karścino  trochę  nie  miało  szczęścia  do  sołtysów.  Następowały  co  kadencję 

zmiany i nie było kontynuacji.,

Pan Piotr Woś Zastępca Burmistrza Karlina  odpowiedział,  że jeśli  chodzi 

o  zapachy przy  ulicy Kolejowej  wspólnie  z  RWiK  w najbliższym tygodniu 

komisyjnie zostanie sprawdzona sytuacja i będą podjęte działania, które będą 

miały na celu wyeliminowanie zapachów. Dodał, że podobną sytuację zgłaszał 

Sołtys z Kowańcza, tam również zostaną podjęte działania. 

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

do Burmistrza mówiąc, że on także uważa, że dwadzieścia lat to jest za długo 

i  wystarczy, ale prosiłby o udzielenie odpowiedzi  młodemu koledze Filipowi 

Sochackiemu,  który  zwrócił  się  z  propozycją  uhonorowania  piłkarza,  który 

rozsławiał  Karlino,  czy  jest  taka  możliwość,  co  na  ten  temat  myśli  Pan 

Burmistrz, bo jest to chwalebna inicjatywa młodego człowieka, a powinno się 

wciągać tych młodych ludzi, aby ktoś w końcu mógł Burmistrza zastąpić.  

Pan  Waldemar  Miśko  powiedział,  że  zaprasza  do  siebie  kolegę  Filipa  na 



rozmowę, aby przedstawił  on swoja propozycję i  porozmawiał  o tym w jaki 

sposób można by tego Pana uhonorować i przy jakiej okazji. 

Pan  Bogdan  Piłkowski  zwrócił  się  do  Przewodniczącego  Rady  i  zgłosił 

oficjalnie,  że  od  kilku  miesięcy  czeka  na  odpowiedzi  Pana  Burmistrza  na 

pytania zadawane na poprzednich sesjach, może Przewodniczący powtórzyłby 

te  pytania  i  wtedy otrzymałby  na  nie  odpowiedz,  ponieważ Burmistrz  unika 

odpowiedzi,  ostatnio,  kiedy  pytał  o  pompy  ciepła  które  są  w  świetlicach 

i chciałby na nie otrzymać odpowiedź, miał to otrzymać nie w tym miesiącu, 

tylko w następnym ponieważ jest to bardzo dużo materiału, następny miesiąc 

i nie ma żadnych odpowiedzi. Nie ma odpowiedzi z sesji lutowej, taka sytuacja 

jest niepoważna. 

Burmistrz  Karlina  Pan  Waldemar Miśko  stwierdził,  że  fajnie  jest  rzucać 

hasła, ale prosiłby konkretnie powiedzieć o jakie pisma chodzi, ponieważ jest 

nieprawdą, że kilka miesięcy nie są udzielane odpowiedzi, być może, te które są 

udzielane nie  zadowalają  Pana Piłkowskiego,  być może ktoś inny potrafi  go 

zadowolić, jeśli  ktokolwiek potrafi. Co do kwestii związanej z pompami ciepła, 

została  przekazana  informacja  Panu  Piłkowskiemu,  który  teraz  świadomie 

wprowadza wszystkich w błąd, ponieważ otrzymał pismo informujące do kiedy 

taka informacja zostanie udzielona, a termin na jej udzielenie jest 30 maj. Dodał, 

że radni również taką informację otrzymają i będzie ona bardzo szczegółowa 

i  pełna.  Poruszająca  wszystkie  kwestie  związane  z  inwestycjami  przede 

wszystkim  na  świetlicach,  z  pompami  ciepła,  jak  wyglądają  kwestie 

oszczędności,  finansowania,  aby  wszyscy  mogli  wyrobić  sobie  zdanie 

i powiedzieć, czy to co zrobiono miało sens, czy nie miało sensu. Jest to złożony 

materiał, trzeba zebrać wiele informacji i poświęcić na to sporo czasu. Jest to 

bardzo  gorący  okres,  a  właściwie  jest  on  permanentnie  gorący  w  Referacie 

Gospodarki  Przestrzennej,  ponieważ  inwestycji  i  różnych  działań,  takich 

inwestycji jak hala za ileś milionów, do małych projektów przy których pomaga 

się  i  przygotowuje  chociażby  dla  sołectw,  to  wszystko  robią  pracownicy 

referatu. Dziś jest stała pracownica przyjęta w ramach naboru publicznego, która 
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jest  w  szoku,  bo  się  nie  wyrabia,  obecnie  została  przyjęta  jedna  osoba  na 

zastępstwo i również jest w szoku. Każdy kto przychodzi do pracy Referacie nie 

jest  w stanie  się  wyrabiać,  tak dużo jest  zadań,  a dodatkowo radni  oczekują 

takich  informacji  o  jaką  prosił  Pan  Piłkowski.  Poprosił  o  zrozumienie 

podkreślając, że nie jest to kwestia niechęci, albo chęci zatajenia czegokolwiek, 

tylko trzeba znaleźć na to czas. Ci ludzie pracują także popołudniu ze swojej 

własnej,  nieprzymuszonej  woli,  bo  nikt  ich  do  tego  nie  zmusza.  Proste 

odpowiedzi  mogą być  udzielone szybko,  ale  w zakresie  pomp ciepła,  gdyby 

chciano jednym zdaniem odpowiedzieć na zadane pytanie, to nie byłaby to pełna 

informacja.  Jest  przygotowywana  szeroka  informacja,  każdy  obiekt  zostanie 

pokazany i zostaną porównane koszty przed inwestycjami i po inwestycjach, co 

pozwoli na samodzielne wyciągnięcie wniosków.

Pan Piotr Gwóźdź  Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  jeśli  zdarzają  się 

takie sytuacje o których wspomniał Pan Piłkowski, to prosi o poinformowanie 

o takim fakcie wcześniej, dodał, że Pan Piłkowski pisze bardzo dużo pytań i 

powinien  wskazać  o  jakie  pytanie  chodzi,  wówczas  będzie  mógł 

zainterweniować. Przypomniał, że wyjaśniał już kiedyś jakie są jego możliwości 

w takiej sytuacji, ale przewodniczący nie może nikomu nic nakazać, może tylko 

prosić i upominać. Pytania które czasami zadawane są przez Pana Piłkowskiego 

są dość skomplikowane, nie zawsze jest także zadowolony z udzielonych na nie 

odpowiedzi. 

Pan Bogdan Piłkowski  podkreślił,  że chodzi o pytania zadane publicznie na 

sesji lutowej, dyskusja została zamknięta na wniosek Pana Rusieckiego, osoby 

które powinny udzielić odpowiedzi ich nie udzieliły, a te które są udzielane są 

dla niego często bardzo śmieszne. Jeśli  cytowane są cztery odpowiedzi  Pana 

Burmistrza na temat określonej sprawy o której sam się wypowiadał, a udziela 

odpowiedzi,  że  tego  nie  zrobił,  to  nie  wygląda  to  dobrze,  powinno  być  to 

poprawione i nie ma co się dziwić, że nie jest z nich zadowolony.

Pan Waldemar Miśko przypomniał, że wielokrotnie prosił Pana Piłkowskiego, 



ponieważ bardzo często jest to potok pytań w jednym ciągu nikt nie jest w stanie 

dziś, czy na jakiejkolwiek innej sesji zanotować takiego toku wypowiedzi aby 

spróbować wyłapać pytanie, dlatego każdorazowo prosi o przedkładanie pytań 

na piśmie, tak jak czasem Pan Piłkowski robi, nazywając to pismo interpelacją, 

co  nie  jest  uregulowane  w statucie  w zgłaszanej  formie,  a  naprawdę  jest  to 

zwykłe pytanie. Jeśli zostanie to złożone na piśmie, a nie będzie udzielona we 

właściwym terminie odpowiedź ze względu na niemożność jej przygotowania 

w  takim czasie,  to  powinno  być  wysłane  pismo informujące,  że  odpowiedź 

zostanie udzielona w terminie późniejszym. Dlatego prosi, aby pytania ważne 

dla Pana Piłkowskiego były przez niego zadawane na piśmie. 

      

Ad. 11

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  powiedział, 

że  na  poprzedniej  sesji  nie  została  złożona  żadna  interpelacja,  ale  zostały 

przygotowane odpowiedzi dla Pani Tamary Korzeniowskiej w sprawie przetargu 

i  wykupu  działek  pod  garaże  przez  członka  rodziny,  Pana  Tomasza  Mycio 

w sprawie wycięcia drzewa nad stawem w Karścinie i do Pana Piłkowskiego 

dotyczące  sprzedaży  tłucznia  szklanego.  Ostatnie  pytanie  krąży  i  jest 

rozpatrywane i liczy na to, że do następnej sesji będzie przeliczone, czy to się 

opłaci.

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się 

z  pytaniem do udzielonej  odpowiedzi,  ponieważ  na  ulicy  Moniuszki  zostały 

wyznaczone  nowe  lokalizacje  pod  garaże  i  napisano,  że  w  miesiącu  lipcu 

przeprowadzono przetarg?

Pani Wioletta Ryndziewicz  odpowiedziała, że przetarg odbył się w ubiegłym 

roku.   

Pani  Tamara  Korzeniowska  powiedziała,  że  nie  otrzymała  odpowiedzi  na 

temat, czy to jest prawda, że jeden z uczestników przetargu, członek rodziny 
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jednego z pracowników wygrał przetarg na trzy lokalizacje w tym miejscu?

Burmistrz Karlina Pan Miśko wyjaśnił, że zgodnie z warunkami ogłoszonego 

przetargu wszyscy byli poinformowani, również te osoby które miały garaże na 

ulicy  Konopnickiej,  dodał,  że  to  wynika  z  pisma,  jakie  otrzymała  Pani 

Korzeniowska.  Wiedza na ten temat była powszechna,  zamieszczona była na 

BIP,  tablicy  ogłoszeń  i  każdy  miał  prawo  wpłaci  wadium na  kilka  działek, 

niekoniecznie na jedną. Przystępuje ktoś do licytacji na jedną działkę, jest trzech 

chętnych i ktoś kto przegrywa przetarg, a nie wpłacił wadium na inną działkę 

przekreśla  sobie  możliwość  pozyskania  kolejnej  działki.  Te  zasady  były 

powszechne i znane wszystkim od początku. 

Pani Korzeniowska zapytała, czy również to, że ten pan wygrał kwotą 1,00zł?

Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że nie było innych chętnych na te działki.

Radna Rady Miejskiej w Karlinie Pani Korzeniowska  powiedziała,  iż jest 

zastanawiające, że nie było chętnych, ponieważ osoby które wynajmowały grunt 

pod  garaże,  było  ich  ponad  sześćdziesiąt,  a   teraz  się  żalą,  że  było  to  nie 

w porządku w stosunku do nich. 

Pan Waldemar Miśko podkreślił jeszcze raz, że informacja była powszechna, 

tak  też  odpisano  w  piśmie.  Jeżeli  nie  było  wpłaty  wadium  to  trudno  było 

oczekiwać konkurencji. Powiedział, że nie wie dlaczego te osoby nie wpłaciły 

wadium  i  dodał,  że  jeśli  ktoś  czuje  się  dziś  pokrzywdzony  i  uważa,  że 

postępowanie  było  nieprawidłowe,  zachęca  do  kontaktu  osobistego  osoby 

zainteresowane, a temat nadal będzie drążony i wyjaśniany. Na dzień dzisiejszy 

na  podstawie  posiadanych  informacji  z  Referatu  Gospodarki  Gruntami  cała 

procedura przebiegła w sposób opisany w udzielonej odpowiedzi. 

Pan  Bogdan  Piłkowski  stwierdził,  że  nie  otrzymał  jeszcze  odpowiedzi  na 

zadane  przez  siebie  pytanie  na  temat  koszenia  traw  które  są  przy  rowie 

melioracyjnym za ulicą Słoneczną, od ulicy Chrobrego, z tył za domem Państwa 



Maciejewskich, do domu Państwa Sochackich, a są to grunty będące własnością 

Gminy, czy zostanie to zrobione?

Pan  Piotr  Woś  Zastępca  Burmistrz  Karlina  odpowiedział,  że  w  miarę 

możliwości  technicznych i  kadrowych będą miejsca przy rowach wykaszane, 

całe  miasto  jest  w  tej  chwili  obkaszane,  przygotowany  jest  harmonogram 

i sukcesywnie prowadzone są działania w całym mieście.   

Pan Bogdan Piłkowski  stwierdził,  że  widzi  to  i  mu się  to  podoba,  ale  był 

obecny w momencie kiedy był obecny kierownik ZBK i mówiono wówczas, że 

teren będzie wykoszony do słupa transformatorowego, a dalej już nie muszą. 

Jeśli są to ziemie gminne, to powinny być wykoszone za jednym zamachem, 

a dopiero potem przejść dalej.    

Pan  Piotr  Woś  odpowiedział,  że  jeśli  chodzi  o  ZBK  zawarta  jest  umowa 

dotycząca wykaszania i wskazane są w niej tereny które mają być wykoszone 

przez ZBK, są to tereny przy ulicach, trawniki, parki i zieleń miejska, ale w tym 

momencie  nie  jest  w stanie  odpowiedzieć,  czy  ten teren również  jest  objęty 

umową, ale na pewno zostanie wykoszony.  

Ad. 12

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  powiedział, 

że żaden radny Rady Powiatu Białogardzkiego nie dotarł na sesję, być może na 

kolejnej zostaną przedstawione jakieś informacje. 

Pani Barbara Świeczka Sołtys – Przewodniczący Rady Sołeckiej Sołectwa 

Zwartowo powiedziała, że miała pytanie do radnych Rady Powiatu, rozmawiała 

już na ten temat z Panem Anuszem, a chodzi o wykaszanie traw i wycinanie 

krzaków wzdłuż dróg powiatowych zwłaszcza na zakrętach. Jest również dużo 

rowów należących  do  dróg  powiatowych,  a  na  pisma w tej  sprawie  Powiat 

odpisuje, że nie ma pieniędzy. Zwracając się do Pana Piłkowskiego powiedziała, 
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że pyta o wykaszanie rowów w Karlinie i zapytała, co mają zrobić mieszkańcy 

wsi,  czy  rowy  przy  drogach  powiatowych  mają  być  wykaszane  za  sołeckie 

pieniądze? Dodała, że jest wiele dróg powiatowych na terenach wiejskich które 

wykaszane są przez mieszkańców, a tak nie powinno być. 

Pan Bogdan Pikowski  odpowiedział,  że gdyby chodziło w jego wypowiedzi 

o drogi powiatowe, to zwracałby się do władz powiatowych żeby się tym zajęły, 

a że są gminne, to zwraca się do władz gminnych. Nie jest to przy jego domu, 

czy posesji, ale zostało to zgłoszone przez mieszkańca, dlatego to przekazuje. 

Przewodniczący  Rady  Pan  Gwóźdź  powiedział,  że  trzeba  przyjąć,  że  nie 

wszystko uda się zrobić od razu, są jakieś priorytety. Pan Piłkowski zgłosił, Pan 

Burmistrz zobaczy jaki to jest teren i w jakiej kategorii.  Dodał, że uważa, iż 

zostanie  sporządzone  pismo i  przekazane  będzie  do  Dyrekcji  Zarządu  Dróg 

Powiatowych, żeby wykaszane były tereny i rowy wzdłuż dróg powiatowych.    

Ad. 13

Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź podziękował za przybycie i udział radnym 

oraz  zaproszonym gościom i  o  godzinie  1325 dokonał  zamknięcia  XXXV 

sesji Rady Miejskiej w Karlinie.

Protokołowała:

Ilona Pyrtek-Safaryn
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	Pan Wojciech Tomczyk Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przedstawił treść pisma Senator Rzeczypospolitej Polskiej Pani Grażyny Anny Sztark z życzeniami z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego.
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	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina stwierdził, że jest do wręczenia jedenaście listów gratulacyjnych dla członków Klubu Sportowego ,,Róża Karlino”. Podkreślił, że nawet ktoś dobrze zorientowany z Karlina zaczyna powoli gubić się w odnoszonych sukcesach, ile ich jest i dlaczego tak dużo. Dlaczego, to wszyscy wiedzą, to doskonała praca samych zawodników i trenera, ale również wsparcie jakie otrzymują od Rady Miejskiej i z Urzędu, także wielu innych osób, przyjaciół tego sportu powoduje, że mogą takie wspaniałe wyniki osiągać. 
	Następnie Burmistrz wraz z Przewodniczącym Rady wręczył listu gratulacyjne dla trenera Pana Tomasza Różańskiego oraz sportowców KSW ,,Róża Karlino”. 
	Pan Bogdan Piłkowski pogratulował wyników trenerowi oraz zawodnikom, ale chciałby przypomnieć jeszcze jednego sportowca zasłużonego dla Karlina,                o tym sportowcu przypomniał także sportowiec w drugim, czy trzecim pokoleniu, siatkarz Filip Sochacki. Niedługo będzie otwierana wystawa                     w Muzeum dotycząca historii sportu, wręczane są ,,Wieże Sukcesu” i pomysłem Filipa było, aby nagrodzić największego piłkarza który grał przez kilka lat                  w Karlinie  Pana Romana Lentnera, który był Olimpijczykiem, grał w Górniku Zabrze, kilka razy zdobył mistrzostwo z tym klubem, warto byłoby być może tego Pana zaprosić na ,,Bieg Papieski” i wręczyć mu tą statuetkę ,,Wieżę Sukcesu” przy okazji otwarcia wystawy, a nawet bardzo ciekawy pomysł, chociaż niezbyt okazałe są trybuny na stadionie w Karlinie Filip zaproponował, aby stadion, czy fragment stadionu nazwać imieniem Romana Lentnera. Może udałoby się to, mieszka w Berlinie, a to nie jest tak daleko, żeby go ściągnąć. Chyba, że ten Pan już został wyróżniony. 
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	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że właściwie został zgłoszony tylko jeden wniosek Pana radnego Piłkowskiego w sprawie możliwości gospodarowania surowcami, które są i będą dalej segregowane, czyli makulatura, złom, szkło, itd. To nie jest tak, że zgłaszane propozycje przez Pana Piłkowskiego nie są rozpatrywane, są analizowane, ponieważ muszą zostać technicznie sprawdzone wszystkie aspekty.
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odpowiedział, że została rozpoczęta analiza finansowo – ekonomiczna, co do zasadności ekonomicznej takiego przedsięwzięcia, aby zajmować się organizacją punktu zbiórki, gdzie te wszystkie odpady, które można sprzedać. Po wykonaniu analizy zostaną przedstawione koszty związane z organizacją tego sytemu i potencjalne zyski, czy dochody jakie można z tego tytułu osiągnąć. To będzie podstawa do podjęcia dalszych decyzji.    
	Pani Anna Semenowicz Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedziała, że zaobserwowała, że jeśli cokolwiek jest wystawiane, to jest także zabierane przez mieszkańców i takie działania mogą pozbawić dochodu ludzi którzy z tego żyją i się utrzymują.   
	Ad. 4
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina przedstawił sprawozdanie                   o pracy Urzędu w okresie międzysesyjnym tj. od dnia 26 kwietnia do dnia                  25 maja 2013 roku (informacja załączona do protokołu). Następnie dodał, że odbyło się spotkanie z mieszkańcami ulicy Konopnickiej, z właścicielami tych nieruchomości, w tym również z Panią Szymańską. Rozmowa dotyczyła tego co właściciele, także i Gmina, właściciele prywatni mogliby i powinni zrobić               w kontekście rewitalizacji tej ulicy. Zagospodarowana ulica będzie piękna, atrakcyjna, a dziś kiedy się przechodzi widać stare komórki, budynki prywatne, plus komunalne, czy Wspólnoty wyglądają nienajlepiej i będą wspólne                       z właścicielami przygotowania do estetyzacji tych obiektów i najbliższego otoczenia. Dodał, że Gmina otrzymała dwa istotne i ważne wyróżnienia. Często dzieje się tak, że wewnętrznie, tak jak też w innych gminach lubi się ponarzekać i krytykować, ale jest też ocena Gminy i jej działalności jest oceniana na zewnątrz. Gmina wielokrotnie zdobywała różne laury, dostrzegano co jest w tej Gminie robione. Pierwszy dyplom i wyróżnienie w konkursie o nazwie ,,Miasto Ludzi Przedsiębiorczych”, który został ogłoszony przez Agencję Rozwoju Przedsiębiorczości i był skierowany do miast do 50 000 mieszkańców w całej Polsce, a do konkursu gminy były zapraszane, było to 400 miast z całej Polski. Komisja konkursowa oceniała nastawienie władz do problemów lokalnej przedsiębiorczości, przeprowadzone oraz planowane działania, a do zwycięstwa mogli się również przyczynić mieszkańcy miasta, którzy udzielili poprawnych odpowiedzi w teście przedsiębiorczości podczas odbywającego się równolegle konkursu przedsiębiorczości, brali w nim także udział mieszkańcy Karlina. Nagrodę główną otrzymało Miasto Cieszyn, natomiast Gmina Karlino znalazła się w gronie trzech wyróżnionych obok Kołobrzegi i Sierpca. Drugi konkurs ogłaszany corocznie przez Puls Biznesu, to jest ranking ,,Samorządowy Menadżer Regionu”, na dyplomie jest nazwisko Burmistrza, ponieważ w tym konkursie wyróżnia się włodarzy, ale w ocenie zarządzających ocenia się działalność Gminy. Dlatego nie jest to wyróżnienie osobiste, ale wyróżnienie dla wszystkich ,,nas” którzy wspólnie na rzecz tej Gminy pracują. W tym konkursie było IV miejsce w Województwie Zachodniopomorskim, na I miejscu był Kołobrzeg, II Koszalin, a na III Szczecin. Gmina Karlino znalazła się na IV miejscu w gronie tak dużych aglomeracji, to też o czymś świadczy. Nagrodzonych było dziesięć gmin, za Gminą Karlino między innymi takie gminy jak Rewal, Stępnica, Świnoujście, Goleniów, Stargard Szczeciński, czy Szczecinek, to świadczy o tym jak Gmina postrzegana jest na zewnątrz. Poinformował obecnych, że we wtorek odbyło się zebranie w Daszewie                      z mieszkańcami i potencjalnym inwestorem budowy spalarni w ramach procedury wydawania decyzji środowiskowej. Zebranie nie trwało długo, po wysłuchaniu mieszkańców i przedsiębiorcy, aby mieszkańcy mogli się wypowiedzieć odbyło się głosowanie mieszkańców w sprawie spalarni,                        w wyniku którego żaden z mieszkańców nie opowiedział się za budową,                      a przeciwnych było ponad 90%. Podkreślił, że jest to dla niego konkretny sygnał w kontekście przyszłej decyzji środowiskowej. Zakończył się nabór do Przedszkola. Niedawno miał okazję rozmawiać z mieszkańcem innego miasta, który był zdziwiony jak to funkcjonuje w Gminie Karlino, że nie ma problemu  z przyjęciem do przedszkola, wszyscy chętni którzy się zgłoszą, a jest ich dziś  w gminie dwieście czterdzieści cztery maja taką możliwość. Zadbano o to odpowiednio wcześniej, ostatnio budynek został wyremontowany, wcześniej zadbano o pomieszczenia w Szkole Podstawowej i dziś tak naprawdę kto się zgłosi ma miejsce zagwarantowane. Jeśli ktoś się zgłosi w międzyczasie, albo nawet w trakcie roku szkolnego to również będzie przyjęty. Poprosił Panią Grodek Dyrektora Żłobka o informację na temat naboru. 
	Pani Anna Grodek Dyrektor Żłobka w Karlinie poinformowała, że na dziś jest dwadzieścia dwoje dzieci w żłobku, trzynaścioro od 1 września zostaje umieszczone w Oddziale I Przedszkola, wolnych jest trzynaście miejsc do dyspozycji od września, a oczekujących siedemnaście, czyli niektóre dzieci według kryteriów będą musiały jeszcze na miejsce trochę zaczekać. 
	Pan Waldemar Miśko dodał, że jeśli zwiększy się zainteresowanie żłobkiem            w najbliższych latach, to będzie to sygnał żeby myśleć o kolejnej lokalizacji na żłobek, a być może pojawi się jakaś prywatna inicjatywa i powstanie jakiś Klub Dziecięcy. Nie skończył się jeszcze, ale chciałby poinformować obecnych jak wygląda nabór do szkół średnich, a będzie to porównanie do ostatniego naboru, aby pokazać czy przedstawiona propozycja jest akceptowana przez młodzież. Do klasy I Zasadniczej Szkoły Zawodowej w poprzednim naborze było dziesięciu chętnych, na chwilę obecną jest dwadzieścia dwie osoby, co może się jeszcze zwiększyć, bywa że jeszcze w sierpniu ktoś zmienia zdanie. W roku ubiegłym także była sytuacja, że zgłosili się później jeszcze uczniowie chętni            z innych szkół i gmin i w tym roku sytuacja może się powtórzyć. Jeśli chodzi              o I klasę Liceum Ogólnokształcącego w poprzednim naborze było dziewięć,                a w tym na razie jest pięć osób, w przypadku Liceum dla Dorosłych były cztery osoby, teraz jest dziesięć. Tworzona jest także od września klasa sportowa                w Gimnazjum i jest obecnie dwadzieścia jeden chętnych uczniów. Poinformował, że wraz z Koszalińską Agencją Rozwoju regionalnego podpisał list intencyjny. Agencja złożyła propozycję, aby w jej ramach, specjalnie dedykowaną do przedsiębiorców z Gminy Karlino Fundusz Pożyczkowy z tzw. Inicjatywy Jeremie, ona funkcjonuje i w Białogardzie i Koszalinie i innych miejscach. Koszalińska Agencja ma to tak ustawione, że oprocentowanie pożyczek jest na poziomie na dzień dzisiejszy 1,3%, ale w najbliższym czasie należałoby wyasygnować pewne kwoty, aby móc wejść w ten Fundusz. Są to takie pieniądze których Gmina nie traci, bo są one własnością Gminy, ale zaangażowane w innym miejscu. Propozycja jest taka, aby na każde 100 000,00zł z budżetu Gminy było z Funduszu Jeremie kolejnych 900 000,00zł, to daje 1 000 000,00zł w Funduszu Pożyczkowym. Poinformował, że wstępnie zaproponował kwotę 300 000,00zł ze strony Gminy i Fundusz Pożyczkowy w pierwszym etapie mógłby wynosić 3 000 000,00zł i cała obsługa byłaby w Karlinie, Gminne Centrum Informacji byłoby dobrym miejscem do tego typu działalności. Następnie poinformował, że w dniu 29 maja planowane jest pierwsze zebranie  z właścicielami mieszkań w centrum Karlina, tym które ma być rewitalizowane w przyszłości. Jest to problem dla wielu właścicieli, którzy co prawda wykupili wcześniej mieszkania z dużą bonifikatą, ale dziś, kiedy proponowana jest wspólna rewitalizacja, nawet przy pozyskanej dotacji okazuje się, że udział własny właścicieli w tej nieruchomości nie pozwala im na to, aby mogli to finansować, a w nowym okresie 2014 – 2020 również będą pieniądze właśnie na rewitalizację. Dokumentacyjnie jest to zadanie przygotowane, ale teraz trzeba przygotować się finansowo – ekonomicznie, ale nie tylko Gmina, ale także właściciele. Oprócz budynków są działki, na przykład podwórka i każdy z właścicieli ma udział w tej działce, te podwórka także mają być zagospodarowywane i tam także mają być ponoszone nakłady finansowe             i każdy z tych właścicieli musi również nie tylko w samym budynku, ale też             w tej działce i zagospodarowaniu uczestniczyć, dlatego chce zaproponować właścicielom odkupienie udziałów w tych działkach, to znaczy, żeby granice poprowadzić po ścianie budynków, dlatego, że z punktu widzenia możliwości korzystania z nieruchomości nic się nie zmieni, w dalszym ciągu będzie dostęp, Wspólnoty otrzymają pieniądze na udział w rewitalizacji, koszt zagospodarowania podwórek spadnie na Gminę. Przez to działanie właściciele będą w stanie udźwignąć przyszłe koszty, przy założeniu, że będą również pozyskiwane dotacje z funduszy unijnych. Taki jest plan i takie rozmowy                  w najbliższym czasie zostaną rozpoczęte. W czerwcu rozpoczynają się zebrania wiejskie, na bieżąco będą o tym informowani sołtysi, aby o wszystkich sprawach dotyczących sołectw i wsi porozmawiać. Dodał, że na dzień dzisiejszy udało się znaleźć w budżecie kwotę 200 000,00zł dodatkowo na remonty dróg             i jeśli zmiany do budżetu zostaną zatwierdzone w dniu dzisiejszym odbędzie się spotkanie z sołtysami i radami sołeckimi, by wspólnie zdecydować w jaki sposób te środki rozdysponować, na które odcinki dróg i w jakich konkretnie wioskach. 
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że burmistrz powinien dodać, że jeśli zostaną wykupione działki od wspólnot, to będą też płacić mniejsze podatki, a to zostało pominięte. Ma również kilka pytań do sprawozdania i chodzi o punkt 3., że zawarto umowę z zespołem ,,TALIZMAN” z siedzibą w Wilanowie na 13 000,00zł, którzy będą brać udział w uroczystościach i przypomniał, że tak jak mówił kilka lat temu powie teraz ,,Waldek rób tak dalej, przedstawiaj zawsze te wydatki, aby było wiadomo jakie są na imprezy, żeby mieszkańcy byli zorientowani, ile to kosztuje”, wtedy gdy omawiane będą kolejne punkty porządku obrad, przy imprezach zada pytanie na temat gości, noclegów jakie to będą koszty. Takie informacje zawsze warto, żeby były podawane, żeby mogli mieszkańcy i radni się z tym zapoznawać. Pytanie do punktu 2., są nowe place zabaw, jakie tu są uszkodzenia? Piasek trzeba wymieniać, bo są jakieś przepisy Sanepidu, że piaskownice powinny być chyba nawet zasłaniane tak mówią przepisy, ale co zostało zniszczone? Następne pytanie dotyczy wszystkich dzierżaw, zwracając się do Burmistrza powiedział, że miał on coś poprawić z tymi stawkami dzierżawy, ale to wychodzi tak, że ktoś bierze ponad 1 000 metrów płaci 340,00zł dzierżawy, ktoś kto ma 672 metry płaci 403,00zł, a ktoś kto będzie miał 499 metrów zapłaci 499,00zł, trzeba pomyśleć i jednak zmniejszyć stawki dla mieszkańców, żeby nie płacili takiego wysokiego haraczu dla Gminy za dzierżawę. Sprawa dotycząca dzierżawy garaży. Wynajmowanie na dziesięć lat i ustalanie sztywnej stawki, trzeba zawsze brać pod uwagę inflację, czy trzeba na tak długie okresy dzierżawić te garaże? Może się okazać, że za dziesięć lat 124,00zł będzie miało wartość obecnie 20,00zł, tak jak było ze stawkami za dzierżawy, które przez lata nie były podnoszone i w wysokości 0,07zł były niskie, to trzeba było podnieść, ale nie tak drastycznie. Uzupełniając jeszcze do wypowiedzi Pana Burmistrza do spotkania w Daszewie. Był obecny na tym spotkaniu, było sześciu, czy siedmiu radnych, był radny powiatowy i radni Rady Miejskiej z tamtego terenu, Przewodniczący i Pani Korzeniowska. Będąc po raz kolejny w Gminie Manowo podjechał pod firmę Pana Muchy i na spotkaniu w Daszewie przedstawił mieszkańcom zdjęcia jak ten pan, który się tak reklamuje, przedstawia piękne obrazki, jak to wszystko będzie ślicznie wyglądało, a powinno się zobaczyć jak wygląda jego zakład, który jak mówi jest remoncie, a można dostarczyć zdjęcia sprzed dwóch trzech lat i pokazać, że nic tam się nie zmieniło, jak był bałagan, tak jest. Zaprezentował obecnym zrobione zdjęcia zakładu Pana Muchy. 
	Burmistrz Karlina Pan Miśko stwierdził, że Pan Piłkowski jak zwykle, zamiast zapytać, od razu wyciąga wnioski, a dopiero potem pyta. Są oczywiście nowe place zabaw, ale są również takie, które mają kilka lat. Zgodnie                         z przepisami co rok musi zostać wykonany przegląd takich placów i to co jest zniszczone, czy zużyte należy wymienić i ta usługa dotyczy tego typu spraw,                a piasek raz w roku powinien być wymieniany, tego wymaga również Sanepid. Stawki za dzierżawę, Pan Piłkowski twierdzi, że to haracz, a z drugiej strony, krytykuje umowy wieloletnie, bo za mało pieniędzy wpłynie do budżetu Gminy. Jeśli chodzi o umowy wieloletnie, w każdej tego typu umowie jest zapis dotyczący inflacji i co rok stawka za dzierżawę jest podwyższana o stopę inflacji publikowaną przez GUS, a zgodę na dzierżawę powyżej trzech lat wyraża Rada, burmistrz ma zgodę poniżej trzech lat. Oprócz 1,00zł do 1 000 metrów wprowadzona została kolejna granica, teraz jest 1,00zł do 500 metrów, pomiędzy 501 a 1 000 metrów 0,60zł, a powyżej 1 000 metrów 0,30zł. Ta złotówka o czym też mówił na ostatniej sesji z podziału na ulicy Moniuszki                 i ogródków naprzeciwko amfiteatru. Tam po rozmowach z mieszkańcami, którzy też mieli wybór, albo dzierżawa, cofnięcie ogrodzenia lub kupno ustalona została stawka dzierżawy  w wysokości 1,00zł. Jeśli się powiedziało ,,A”, to trudno zmieniać zasady dla wszystkich innych. Dodał, że te stawki w jakiś sposób porządkują gospodarkę nieruchomościami, bo jeśli ktoś płacił dotychczas 0,07zł to brał ziemi bardzo dużo, dziś wnioski nadal wpływają, ale zainteresowani wydzierżawiają tyle, ile rzeczywiście potrzeba, a to też porządkuje pewne sprawy i kwestie dzierżaw.     
	Ad. 5
	Ad. 5a
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że informacje zostały dla radnych przygotowane, jako pierwszy punkt jest Karliński Ośrodek Kultury, ale w dniu dzisiejszym na sesji jest nieobecna Pani Dyrektor, ponieważ jutro rozpoczyna się impreza o której informowani byli radni na wspólnym posiedzeniu komisji, jeżeli ktoś z obecnych ma pytanie to zostanie ono zaprotokołowane i przekazane Pani Dyrektor.   
	Ad. 5b
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się                        z pytaniem ile osób przyjedzie z Niemiec na imprezę, gdzie będą nocować, jakie będą koszty noclegów, jaki będzie koszt posiłków, kto będzie jeszcze z tego korzystał z mieszkańców. Chodzi o to, że kiedyś twierdzono, że ilu Niemców, tyle samo musi być mieszkańców. Chodzi o ceny, bo było tak, że w latach poprzednich były bardzo wysokie rachunki za noclegi i pobyt Niemców. Dlatego prosiły, żeby tak jak Pan Burmistrz przedstawił, że zespół będzie występował na jednej z imprez, będzie kosztował tyle, jakie są te pozostałe koszty. Dodał, że zdaje sobie sprawę, że nie otrzyma odpowiedzi od razu, ale ma nadzieję, że w ciągu tygodnia, albo dwóch taką informację otrzyma.  
	Pani Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik Referatu Sportu, Turystyki                          i Rekreacji w Urzędzie Miejskim w Karlinie wyjaśniła, że postępowała zgodnie z regulaminem Urzędu – zapytania ofertowe odnośnie noclegów                    i wyżywienia. Było to robione kompleksowo, ponieważ chodzi o to, by zarówno wyżywienie i noclegi były w jednym miejscu, ale żadna z firm do których zostały wysłane zapytania się nie zgłosiła z powodu braku wolnych miejsc                  w tym terminie. Obecnie trwają poszukiwania wolnych miejsc, w Nosowie jest możliwość noclegu, a wyżywienie chciałaby zapewnić w Karlinie, ale teraz nie może udzielić odpowiedzi.   
	Pan Piłkowski zapytał, ile osób przyjedzie z Niemiec na Noc Świętojańską, Bieg Papieski?
	Pani Iwona Wysocka – Chudziak odpowiedziała, że na Noc Świętojańską nie wie ile po to prowadzi koleżanka, na Bieg Papieski jest zaproszone dwadzieścia osób i taka liczba jest potwierdzona z Niemiec. 
	Radny Rady Miejskiej Pan Piłkowski zwrócił się z pytaniem o jakie stawki pytano w ofercie noclegu, czy to będzie po 200,00zł, czy wyższe, czy niższe?
	Pani Wysocka – Chudziak odpowiedziała, że otrzymała ofertę z hotelu WERDE i tam jest kwota 170,00zł, na to środków nie ma, ponieważ w projekcie zakładana był oferta na niższą cenę noclegów, obecnie czeka na ofertę                         z Nosowa. 
	Pan Bogdan Piłkowski powiedział, że w Białogardzie jest hotel przy basenach, wygląda dość ładnie, ceny są do 50,00zł przy większej ilości można się potargować i zapłacić mniej, a odległość jest 10 kilometrów
	Pani Iwona Wysocka – Chudziak odpowiedziała, że nie jest tam zapewnione śniadanie, co jest dodatkowych kłopotem, ponadto nie uważa, że można gości zakwaterować w hotelu sportowym.
	Pan Piłkowski podkreślił, że widział zdjęcia z tego hotelu, czy pokoi i nie można go nawet porównywać do hotelu przy ulicy Koszalińskiej należącym do GSSCH, jego standard jest znacznie wyższy.  
	Ad. 5c
	Pani Teresa Plichta – Lessnau Dyrektor Zakładu Oświaty w Karlinie stwierdziła, że radni otrzymali materiały, ale chciałaby dla szerszego ogółu powiedzieć, że wypoczynek będzie organizowany dla czterdziestu osób nad jeziorem, dla dzieci z trudną sytuacją materialną, piętnaście osób pojedzie na projekt ,,Z naturą na Ty”, jest to projekt Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty i w czasie, kiedy już była złożona informacja dowiedziała się, że jeszcze jeden zostanie zorganizowany wypoczynek, sześciodniowy dla grupy dwudziestopięcioosobowej w ośrodku Edukacji Ekologicznej w Lipiu.
	Pani Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik Referatu Sportu, Turystyki               i Rekreacji w Urzędzie Miejskim w Karlinie zaprosiła wszystkich na wszystkie imprezy połączone z Biegiem Papieskim w dniach 7 – 9 czerwca br., goście przyjadą już w piątek, w sobotę będzie Nordic Walking, będzie spływ kajakowy, wszystkich zaprosiła do udziału.
	Zmieniło się quorum Rady na sesję przybył Pan Leszek Gago.
	Ad. 6
	Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź powiedział, że również w tym punkcie porządku obrad -Sport w szkołach na terenie Gminy Karlino zostały przygotowane informacje, które załączono do protokołu, radni mogli się z nimi zapoznać, ale chciałby, aby poszczególne osoby, dyrektorzy szkół przedstawili w skrócie swoje informacje.
	Pan Andrzej Maciejewski Dyrektor Szkoły Podstawowej w Karścinie powiedział, że niejednokrotnie wypowiadał się na temat działalności sportowej, a dziś chciałby zacząć od innego tematu i poinformować, że Rada Rodziców Szkoły Podstawowej w Karścinie została finalistą konkursu ,,Mam sześć lat”                w dniu 11 kwietnia br. odbyła się Gala Finałowa w której uczestniczyła delegacja szkoły i Rady Rodziców.  Konkurs został rozpisany przez Ministra Edukacji Narodowej i w tym konkursie Rada Rodziców Szkoły Podstawowej               w Karścinie. Wręczony został dyplom i nagrody rzeczowe, z czego najważniejszy jest profesjonalny teleskop, jest to szczególne wyróżnienie dla Rady Rodziców i Szkoły. W prezentacji pokazano także wkład samorządu lokalnego w rozwój szkoły oraz bazy sportowej która też jest wykorzystywana przez najmłodszych i to też zostało przez kapitułę Konkursu ,,Mam sześć lat”.   Co do działalności sportowej, jest ona ważna w Szkole w Karścinie, ale nie najważniejszą. Najważniejszą jest kształcenie i wychowanie dzieci, młodych ludzi. Podkreślił, że wspiera rozwój sportu, skoro większość dzieci w obwodzie interesuje się sportem i nie ma problemu w szkole, że dzieci unikają wychowania fizycznego, nauczycielem prowadzącym i zajmującym się działalnością sportową jest Pan Ryszard Strychalski, który może to potwierdzić. W Mistrzostwach Powiatu Szkoła zajęła II miejsce w Powiecie w klasyfikacji ogólnej, a dwójka reprezentantów szkoły zakwalifikowała się do reprezentacji Powiatu i zajęła odpowiednio XXX miejsce w Województwie i dziewczynka          LI (informacja na temat sportu załączona do protokołu). Poinformował, że                        7 czerwca br. odbędzie się w Karścinie Pierwszy Turniej Ligii Bałtyckiej uczniów z terenu Powiatu Białogard.  
	Pani Małgorzata Kolicja – Gładysz Dyrektor Szkoły Podstawowej                        w Daszewie przedstawiła informację na temat sportu w Szkole w Daszewie (załączono do protokołu). 12 kwietnia 2012 została zaakcentowana Szkoła                    w Daszewie na biegach przełajowych w Tychowie, szkoła wzięła również udział w Wojewódzkich Bigach Przełajowych w Gryfinie 17 kwietnia i 14 maja Turniej Wojewódzki  im. Marka Wielgusa w Drawsku Pomorskim. Są to osiągnięcia i sukcesy przede wszystkim nauczyciela wychowania fizycznego Pana Tomasza Sobkowicza i dzieci, które są wspierane przez rodziców i należy podziękować także rodzicom, że dopingują dzieci, pomagają, starają się zachęcić, a w momentach kiedy przychodzi kryzys dla małego sportowca wspierają je, mają one także wsparcie ze szkoły. Kolega mówił o działalności sportowej i sukcesach Rady Rodziców, chciałaby w związku z tym dodać, że               1 czerwca 2013 r. z okazji Dnia Dziecka jedna z uczennic Dagmara Dudek jedzie do Biura Senatorskiego Senator Sztark, gdyż wygrała konkurs związany  z patriotyzmem i osadnictwem na tych ziemiach i jak to się przekłada na tradycje rodzinne i patriotyczne. Ta dziewczynka na koszt Pani Senator wybiera się do Warszawy. 
	Pani Maria Pałka Dyrektor Szkoły Podstawowej w Karwinie powiedziała, że nie może się pochwalić takimi sukcesami jak Pan Dyrektor Maciejewski, niemniej jednak Szkoła uczestniczy we wszystkich możliwych zawodach sportowych, jedyne czym można się pochwalić to, że w dalszych ciągu uczniowie radzą sobie w Turnieju Tenisa Stołowego, może jest to związane                z brakiem Sali gimnastycznej i pewne dyscypliny sportu można uprawiać tylko w okresie letnim, ale po rozmowach z Panem Burmistrzem zapewnia, że już od przyszłego roku szkolnego uczniowie będą mogli korzystać z hali sportowej dwa razy w miesiącu. Jeśli chodzi o przygotowanie do okresu letniego, tak jak  w pozostałych szkołach będzie działało Małe Przedszkole i dzieci będą mogły korzystać z zajęć (informacja załączona do protokołu).        
	Pani Beata Pawlik Dyrektor Szkoły Podstawowej w Karlinie powiedziała, że jeśli chodzi o sport w szkole składają się na to zajęcia obowiązkowe                            z wychowania fizycznego, baza szkoły jest wystarczająca jeśli chodzi o zajęcia, sprzęt sportowy również. Zajęcia pozalekcyjne odbywają się zgodnie                         z potrzebami dzieci, dla klas I – III są to zajęcia ogólnorozwojowe, ale rozpoczęto również elementy piłki siatkowej, w klasach starszych są to zajęcia             z piłki nożnej, koszykowej oraz siatkowej. Jeśli chodzi o sukcesy, kiedy tylko jest możliwość dzieci uczestnicząc w różnego rodzaju wyjazdach, reprezentują szkołę podczas zawodów sportowych według harmonogramu szkolnego związku sportowego, w każdej szkole występują te same zawody. Uczniowie uzyskują wysokie notowania, dziś pojechały do Polic i reprezentują Powiat na Mistrzostwach Województwa w sztafetach rozstawnych (informacja załączona do protokołu).  
	Pan Zbigniew Pawlik Dyrektor Gimnazjum w Karlinie powiedział, że                  w Gimnazjum pracuje trzech nauczycieli wychowania fizycznego, mają cztery godziny tygodniowo wychowania fizycznego, plus tzw. ,,godziny karciane”                 w ramach których odbywają się zajęcia gier zespołowych i indywidualne zajęcia sportowe. Jeśli uczniowie mają predyspozycje do jakichkolwiek dyscyplin sportowych, to wraz z nauczycielami wyjeżdżają na wszelkie zawody sportowe na poziomie Powiatu, tam gdzie uzyskują sukces, awansują dalej, w Szkolnej Lidze Lekkoatletycznej w Białogardzie dziewczęta i chłopcy zdobyli Mistrzostwa Powiatu, następnie w finale Województw odpowiednio XIII i XIV miejsca. Drugim sukcesem są osiągnięcia dziewcząt w piłce nożnej uczestnicząc w Turnieju Orlik 2013 wygrały etap powiatowy, później przeprowadzona została fuzja z drużyną z Karścina i wspólnie trzy zawodniczki mogły uczestniczyć w finale ogólnopolskim, również w piłce nożnej dziewczęta wygrały Mistrzostwa Powiatu w Piłce Nożnej, następnie w Malechowie zdobyły IV miejsce w Turnieju Regionalnym, chłopcy na poziomie Powiatu zajęli III miejsce. Odnoszone są także sukcesy w piłce siatkowej, zdobyto Mistrzostwo Powiatu organizowane w Karlinie, Indywidualne biegi przełajowe w Tychowie, dwoje uczniów zakwalifikowało się do finałów wojewódzkich w Gryfinie. Wszędzie tam gdzie można organizować zawody sportowe, albo w nich uczestniczyć, uczniowie uczestniczą. Podziękował Pani Teresie Plichta – Lessnau za to, że zezwala na każdy wyjazd na zawody sportowe i uczniowie mogą korzystać w formie darmowej z transportu (informacja załączona do protokołu).    
	Pan Daniel Wach Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Karlinie powiedział, że nie zawsze jest możliwe uczestnictwo we wszystkich imprezach sportowych, bo nie zawsze udaje się zebrać drużynę, ale uczniowie starają się uczestniczyć, w zawodach dyscyplinach takich jak tenis stołowy, piłka siatkowa i piłka nożna halowa. Spektakularnych sukcesów nie odniesiono, ale liczy się udział. Z posiadanych informacji wynika, że co najmniej dwóch uczniów przygotowuje się do Biegu Papieskiego, dwójka uczniów Angelika Kubiak                    i Paweł Kamiński to reprezentanci KSW ,,Róża Karlino”. Jeśli chodzi o wakacje nie są przewidywane żadne zajęcia sportowe, ale boisko tartanowe jest zawsze dla uczniów otwarte, stoły pingpongowe  rozstawione w szkole jeśli będzie taka wola, będą także do dyspozycji. Dodał też, że ma nadzieję, iż I klasa sportowa, która będzie utworzona w Gimnazjum, da szanse po trzech latach, że jej uczniowie przejdą do Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych i również będzie można się chwalić wynikami sportowymi (informacja załączona do protokołu). 
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że wszystkie informacje powinny napawać optymizmem i Gmina Karlino nie powinna się wstydzić, bo sport w szkołach na terenie Gminy istnieje, wręczone dziś wyróżnienia dla Klubu Sportowego, ale również szkoły mogą się pochwalić, a szczególnie szkoły podstawowe, w których przez pewien moment był deficyt, nie było tego co się dzieje w tej chwili, sam fakt planowania utworzenia szkoły sportowej może dać szanse na kontynuację w Gimnazjum,               a dopełnieniem powinna być kontynuacja w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych i Gmina Karlino będzie się mogła coraz bardziej chwalić na zewnątrz osiągnięciami w sporcie. Baza jaką w tej chwili dysponują poszczególne szkoły pozwala na kontynuowanie i rozwijanie tradycji sportowej o których chociażby wspomniał dziś Pan Piłkowski. Jest młodzież, baza, etap inwestycji w bazę sportową pomału się kończy, wszystkie wyjazdy, treningi kosztują, w tej chwili samorząd nakierował się na dokończenie wielu projektów, które dają bazę sportową, być może w ciągu najbliższych kilku lat uda się więcej pieniędzy skierować, aby młodzież która rozpoczęła karierę sportową miała możliwość                 i większe wsparcie ze strony samorządu. Podziękował w imieniu własnym                   i radnych wszystkim tym którzy opiekują się dziećmi w szkołach za to, że dzięki temu jest się czym pochwalić.       
	Ad. 7
	Pan Piotr Gwóźdź powiedział, że informacje na temat działalności                              i funkcjonowania stowarzyszeń i klubów sportowych na terenie Gminy Karlino zostały złożone przez większość klubów sportowych (informacje załączono do protokołu), obecnych jest na sesji dwóch prezesów, poprosił o krótką informację.
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina - Prezes Miejskiego Klubu Sportowego ,,Sokół” Karlino powiedział, że zanim przejdzie do informacji na temat działalności MKS chciałby przedstawić krótką informację dotyczącą Gminy. Rozstrzygnięty został przetarg na dostawę energii, wcześniej padały stwierdzenia, że jest drogo, przetarg został ogłoszony na rok i oszczędności dla gminy to jest około 25%, natomiast kwotowo będzie to nie tylko na samym zakupie energii, ale również kosztach przesyłu około 240 000,00zł, co na                  tak niewielką Gminą jest sporą kwotą, to a propos wydatków bieżących                            i oszczędności. Podkreślił, że wszystkie projekty związane z fotowoltaiką idą                     w kierunku oszczędzania wydatków bieżących, po to, żeby mieć więcej środków na inwestycje, albo na wspieranie sportu. Przypomniał, że nadal są prowadzone zajęcia piłki nożnej dla dzieci i młodzieży z całej Gminy, nie tylko z terenów wiejskich. Jeśli chodzi o Klub Sportowy, to warto podkreślić bardzo dobra pracę z najmłodszymi. Zwrócił uwagę na juniorów, którzy znajdują się na II lub III miejscu, a wcześniej było gorzej. Kiedyś zawodnicy juniorzy powiedzieli, że chcieliby mieć dresy, tak jak seniorzy, wtedy na pewno większa liczba chętnych będzie uczęszczać na treningi i wyniki będą lepsze. Tak się też stało, na pewno nie dres zadziałał, bo trzeba mieć ambicję i wolę walki i to się pokazało. Są co prawda uwagi co do ich zachowania na boisku i w najbliższym czasie odbędzie się na ten temat spotkanie z zawodnikami, natomiast sportowo juniorzy poszli mocno do góry, walczą z najlepszymi. Co do seniorów, drużyna znajduje się                w strefie zagrożonej spadkiem i nie wynika to z braku bazy, czy sprzętu, bo wszystko co jest niezbędne do tego, żeby trenować i uprawiać sport zawodnicy otrzymują. Pewnie jest problem z pracą, z możliwościami uczestnictwa                        w treningach, ale na dzień dzisiejszy w tej drużynie, nie ma drużyny. Żeby osiągać sukcesy, nie tylko sportowe, choćby samorządowe zawsze musi być drużyna która stanowi pewien kolektyw, który potrafi się w najtrudniejszych siłach zmobilizować. Zespół, seniorzy potrafią wygrywać z najlepszymi,                    z liderami, a potrafią przegrać z ostatnią drużyną w tabeli. Dodał, że wymiana pokoleniowa będzie w najbliższym czasie następować, jest już grupa w drużynie juniorów, dobrych młodych zawodników, mają talent w nogach, a jeśli dołoży się do tego pracę i głowę, to są w stanie awansować do wyższych lig, ale na to potrzeba jeszcze trochę czasu. Nie będzie sprowadzania zawodników                           z zewnątrz, kupowania ich tylko po to, aby osiągnąć jakiekolwiek wyniki. Trzeba zacząć wygrywać i awansować swoimi ludźmi, dlatego budowany jest potencjał od pierwszych klas szkoły podstawowej i to jest tylko kwestia czasu, za kilka lat i pierwsza drużyna seniorów zacznie osiągać sukcesy  i trzeba będzie się zastanawiać skąd wziąć pieniądze, żeby mogli awansować. 
	Pan Tomasz Różański Prezes Klubu Sportów Walki ,,Róża Karlino” powiedział, że Klub osiąga wiele sukcesów o czym świadczą listy gratulacyjne, ale chciałby zwrócić uwagę na szczególne osiągnięcia, już w boksie seniorskim  i trzy medale Mistrzostw Polski, co jest wielkim sukcesem oraz drugie miejsce w klasyfikacji drużynowej, jak na tak małe miasteczko, to jest to wielkie osiągnięcie. Zważywszy na fakt, że I miejsce ustąpiono tylko PKB Poznań, drużynie która praktycznie nie ma żadnego swojego wychowanka, tylko kupują zawodników i chwalą się osiągnięciami. Drugie miejsce na przeszło dwieście klubów w Polsce to ogromny sukces. Na uwagę zasługują występy Mateusza Polskiego, który wspaniale się rozwija, tytuł Mistrza Polski w seniorach, to wielkie osiągnięcie, zważywszy na fakt, że jest to 1993 rocznik, czyli bardzo młody zawodnik, a czołówka europejska, światowa, to roczniki 88, 87, 86, czyli dwudziestokilkulatkowie. Mateusz jest obecnie na zgrupowaniu w Mińsku, tam też odbędą się Mistrzostwa Europy, zakwalifikował się do najlepsze szóstki seniorów w Polsce, w kategorii 60kg będzie reprezentował nasz kraj na Mistrzostwach Europy, ale konkurencja jest bardzo mocna. Dodał, że jego marzeniem jako trenera jest, aby zawodnicy osiągali największe sukcesy                    w boksie seniorskim. Jest kilka projektów w których planowany jest udział zawodników, między innymi wejście w ligę tzw. europejską, powstaje hala                  i byłoby dobrze wypełnić ją kilka razy w roku, boks jest w tej chwili                   w Karlinie sportem wiodącym, a liga europejska, czy ogólnopolska będzie właściwa w tym względzie. 
	Pan Tomasz Rusiecki Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się                        z pytaniem, ilu na dziś jest zawodników w Klubie?
	Pan Tomasz Różański odpowiedział, że aktywnie boksujących jest do dwudziestu osób.               
	Pan Tomasz Rusiecki powiedział, że o sukcesach nie trzeba mówić, bo to co się dzieje w obszarze bokserskim, to są wyniki rewelacyjne i należy życzyć Mateuszowi na Mistrzostwach Europy przynajmniej medalu. Dodał, że takiej bazy jaka jest obecnie w Gminie Karlino nigdy nie było i naprawdę jest się czym pochwalić, natomiast klasa sportowa w Gimnazjum i aktywność sportowa może spowodować sytuację, gdzie poszczególni prezesi klubów bokserskiego, zapaśniczego, czy MKS będą chcieli pozyskiwać zawodników i będzie o nich walka, populacja dzieci  jest taka, jaka jest, a zbyt wielu chętnych do uprawiania sportu dziś nie ma, Pan Prezes mówi o juniorach, a rezerwy na meczu nie było, seniorska piętnastu zawodników, jest ich za mało, Prezes Różański będzie wyłapywał sprawnych ruchowo, Pan Sobkowicz w piłce nożnej także. Przy tej bazie i tej liczbie  może się zdarzyć sytuacja, że dzieci będzie za mało i trzeba będzie dać szansę młody ludziom, talentom sportowym z zewnątrz, aby poziom i wyniki podnosić, nie chodzi o ściągnięcie zawodników i płacenie im dużych pieniędzy. Sport od szkoły podstawowej, to co robi w piłce nożnej Pan Sobkowicz, za kilka lat osiągnięć sportowych bokserskich, zapaśniczych, piłkarskich, a może w bowlingu bo na hali będą kręgle, może squash, sukcesów będzie więcej i będzie się można pochwalić jeszcze lepszymi wynikami.        
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że nie widzi sprawozdania z klubu sportowego z Koziej Góry, a kiedyś w jakimś sprawozdaniu  było napisane, że tam działa klub sportowy, przyznana była nawet jakaś nagroda za świetlicę, że ona tak prężnie działa i jest tam klub sportowy i koło gospodyń wiejskich. Dwa lata temu były dwie sesje nadzwyczajne na temat trenera, na jakich warunkach on ma pracować, podpisywali się pod petycją sołtysi, dyrektorzy szkół, jak wygląda sytuacja na dzień dzisiejszym czy trener pracuje na pełnym etacie, czy zajęcia odbywają się na terenach wiejskich, są porobione boiska przy każdej prawie świetlicy, nowe, gdzie można byłoby prowadzić zajęcia. Dodał, że cieszy się z tego, że mniej zostanie zapłacone za światło, za energię elektryczną, ale to dotyczy instytucji samorządowych, fajnie, że będą oszczędności i można przekazać pieniądze, ale wie z własnego doświadczenia, że jakby udało się wywalczyć dla mieszkańców, żeby też płacili mniej za energię elektryczną, to również by się z tego bardzo cieszyli, a jest sytuacja taka, że często wielu ludzi nie stać na zapłacenie energii elektrycznej, mają liczniki z przedpłatami i bywa czasami, że przed pierwszym brakuje na dwa – trzy w domu światła, nie ma dla dzieci, nie ma dla rodziny, ponieważ ludzi na to nie stać. Obniżenie poprawiłoby też sytuację mieszkańców. Za to, że udało się Burmistrzowi łącznie z dziesięcioma gminami które startowały do przetargu gratuluje, ale prosi, aby pamiętać też o mieszkańcach, żeby też trochę bardzie pomóc.
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina zapytał jakie teraz będzie wrażenie  i co ludzie oglądający sesję pomyślą, jakie wyciągną wnioski po wypowiedzi Pana Piłkowskiego? Takie, że Burmistrz jest zły, bo nie chce obniżyć ceny energii dla mieszkańców. Zwracając się do Pana Piłkowskiego poprosił przepraszając za słowo, aby nie opowiadał publicznie ,,głupot”, bo zarówno on, jak też wszyscy obecni wiedzą doskonale, że wpływ burmistrza, wójta, prezydenta na ceny dla mieszkańca jest żaden. Nie jest to żadna kompetencja organów samorządowych. Nie należy zamazywać obrazu i dodał, że w swoich działaniach stara się robić to co może. Dziś może wyrazić zdziwienie, że nie wszystkie gminy związkowe przystąpiły do tego przetargu, ale jako Związek                        w ostatnim czasie zaproponowano dla tych, którzy wtedy nie przystąpili, aby stworzyli drugą grupę i zostanie wówczas przeprowadzone postępowanie przetargowe. Co do zajęć piłkarskich odbywają się one w Karlinie na hali tylko w okresie zimowym, od późnej jesieni do wczesnej wiosny, bo trudno w takich warunkach trenować na boiskach, natomiast w obecnym sezonie odbywają się               w większych wioskach, gdzie jest najwięcej dzieci, reszta dojeżdża, transport jest zorganizowany. Przypomniał, że Karścino jest dobrze wyposażone                      w zewnętrzne obiekty, w tym roku planowane jest wykonanie takiego zaplecza w Daszewie, boisko tartanowe i trawiaste, na co są przyznane już środki                      z Lidera, natomiast w roku przyszłym planowany jest Karwin, w którym w tym roku z inicjatywy mieszkańców i Rady Sołeckiej ma powstać boisko trawiaste,  a za tartanowe odpowiada Gmina i planowane jest również zgłoszenie tego projektu do Lidera, by potem w kolejności powstawały w następnych miejscowościach, tam gdzie mieszkańcy zgłaszają takie aspiracje, chociażby Zwartowo, Kowańcz, Karlinko. Jeśli chodzi o Kozią Górę nie wie o czym mówił Pan Piłkowski, nie pamięta takich faktów i trudno odnieść się do tematu bez dokumentów.     
	Pani Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik Referatu Sportu, Turystyki              i Rekreacji w Urzędzie Miejskim w Karlinie dodała, że od ubiegłego roku jeżdżą chętni chłopcy do gry w piłkę nożną z Garnków, Domacyna, Gościnka, Karwina i Koziej Góry, a te zajęcia prowadzone są w Karścinie na boisku,                  a z drugiej strony Gminy na przemian zajęcia odbywają się w Syrkowicach                          i Mierzynie. Zajęcia odbywają się cztery razy w tygodniu, a oprócz tego uczestniczą w zawodach i odnoszą bardzo duże sukcesy.    
	Ad. 8a)
	Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Karlino na 2013 rok. 
	Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały, pozostałe komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.
	Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 1 radny był przeciwny,                             4 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała               Nr XXXV/348/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Ad. 8b
	Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały, pozostałe komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się  z pytaniem nawiązującym do przedstawionego sprawozdania przez Burmistrza, jest pozycja oczyszczanie i zabezpieczanie zbiornika ppoż. w miejscowości Kowańcz i jest tu zaplanowana kwota w limitach wydatków 531 000,00zł,                 a z Panem Leszkiem Tybuszewskim została podpisana umowa na zadanie ,,Remont zbiornika przeciwpożarowego w Kowańczu” na kwotę 100 000,00zł, stąd pytanie, co jest zaplanowane w pozostałej kwocie?
	Pani Wioletta Ryndziewicz Kierownik Referatu ds. Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska w Urzędzie Miejskim w Karlinie wyjaśniła, że nie zostały jeszcze dokonane w budżecie zmiany poprzetargowe, takie zmiany będą proponowane na sesję czerwcową, zmiany wtedy będą także dotyczące dróg w Daszewie, są także podpisane umowy, jeśli nie będzie odwołań będą proponowane zmiany. 
	a podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 1 radny był przeciwny,                             4 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała               Nr XXXV/349/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Ad. 8c)
	Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych w łącznej liczbie do  9 200 sztuk obligacji  o wartości nominalnej 1 000,00zł każda, do łącznej kwoty  9 200 000,00zł .
	Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały, pozostałe komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina powiedział, że radni wiedzą, iż drugi raz wprowadzony jest do porządku obrad projekt uchwały w sprawie emisji obligacji, ponieważ tego typu uchwały muszą być podejmowane bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady, czyli minimum ośmiu radnych za podjęciem. Przypomniał, że środki te są zapisane w budżecie Gminy, więc nie jest to nic nowego i są to obligacje na dwie najważniejsze inwestycje, czyli halę widowiskowo – sportową oraz budowę budynku komunalnego na ulicy 4 Marca. Wyjaśnił, że gdyby uchwała nie została podjęta, to będzie musiał unieważnić przetarg na dokończenie budowy hali widowiskowo – sportowej, bo nie będzie finansowania oraz wydać polecenie Prezesowi TBS o wstrzymaniu budowy mieszkań komunalnych, a brak finansowania tego budynku spowoduje, że trzeba będzie oddać dotację                        w wysokości prawie 900 000,00zł. 
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zgłosiła wniosek formalny o zarządzenie pięciominutowej przerwy.
	Za przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych, nie było głosów przeciwnych,                             2 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania wniosek został przyjęty. 
	Pan Bogdan Piłkowski  głosował za przyjęciem wniosku. 
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się                        z pytaniem, czy w uchwale można podać chociażby przybliżone wartości które na dzień dzisiejszy planowane są na halę widowiskowo – sportową                                 i dokończenie budowy budynku komunalnego, żeby było wiadomo jak pieniądze mają być podzielone.  
	Pani Renata Strzelecka Zastępca Skarbnika Gminy Karlino odpowiedziała, że nie można podać, uchwała jest skonstruowana i w takiej formie musi być podjęta. W obligacjach w tym przypadku nie pisze się o inwestowaniu na dwa zadania, jest to zapisane w wieloletniej prognozie finansowej i w uchwalonym budżecie Gminy, 9 200 000,00zł dotyczy finansowania tych zadań.
	Pan Bogdan Piłkowski powiedział, że radni przychylą się aby wziąć te obligacje, ale chcieliby jakieś słowo powiedziane publicznie jakie pieniądze są na to zadanie, a nie na jakieś inne.                         
	Pani Renata Strzelecka odpowiedziała, że jeśli jest taka potrzeba, to daje słowo, że na te dwa zadanie zostaną przekazane te środki, czyli na halę                                i budynek KTBS, chodzi konkretnie o wniesienie udziałów pod budowę tego budynku. Dodała, że są podjęte działania o pozyskanie środków i z chwilą ich otrzymania podjęte zostaną decyzje i albo nie zostaną wyemitowane obligacje do końca, albo będzie zmniejszany dług, ale to już będzie decyzja Rady. Zaapelowała do radnych o podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych, aby można było przeprowadzić te ważne inwestycje.  
	Radny Rady Miejskiej Pan Piłkowski wyjaśnił, że mówi tak dlatego, iż radni są nauczeni sytuacją, kiedy małe pieniądze przeznaczane były na ochronę meczu, a okazało się, że część pieniędzy została wykorzystana inaczej, niezgodnie z tym co było mówione, a tu są duże pieniądze.  
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że najważniejsze jest to, że limity zobowiązań są zachowane, zmieniła się tylko forma, miały być zaciągnięte długoterminowe kredyty, w tej chwili jest forma emisji obligacji, nie jest tak, że zostały zmienione limity wydatków. Burmistrz na wspólnym posiedzeniu komisji mówił, że jest szansa na to, że będzie przyznane dofinansowanie na budowę hali widowiskowo – sportowej, to, że na dzień dzisiejszy można zdecydować, że obligacje zostaną wyemitowanie, nie znaczy, że będą wykorzystane w całości, być może uda się w ten sposób zmniejszyć zadłużenie, ale nie ma na to stuprocentowej gwarancji. W grudniu kiedy głosowano nad budżetem ta kwota była zapisana, tu się nic nie zmieniło             i nie rozumie skąd obawy. 
	Pan Piłkowski odpowiedział, że pojawiły się wydatki związane z muzeum, które miało być wyrzucone. Ponadto to, że Burmistrz mówił o pieniądzach, że Burmistrz się stara, żeby zakończyć tę inwestycję i żeby to zaczęło już pracować, nie wiadomo, czy będzie to przynosiło zyski, czy straty i będą koszty, które trzeba będzie ponosić, bo trzeba inwestycję rozpoczętą zakończyć, ale Burmistrz jest cały czas optymistą, a chciałby przypomnieć termin 7 grudnia,             w którym miało być wszystko skończone. Pieniądze miały lecieć z Totolotka, innych instytucji, miało być tego kupę, nic nas to nie miało kosztować, miał być zwrócony VAT, pieniądze miały się same nakręcać.  
	Pan Piotr Gwóźdź stwierdził, że dyskusja jest w tej chwili jak gdyby wtórna,  w tej chwili Pan Piłkowski próbuje rozliczyć Burmistrza przed zakończeniem inwestycji. Pan Burmistrz powiedział, że będą dofinansowania, a ile to będzie kosztować będzie wiadomo, kiedy inwestycja zostanie zakończona                                i zrealizowana, wtedy będzie można powiedzieć, czy została wybudowana za pieniądze własne, czy z dotacji. To nie jest jeszcze czas, aby rozliczać, a po drugie wiadomo, że życie nie jest stałą, tylko zmienną, warunki się zmieniają                i pewne problemy po drodze mogą wystąpić. Kolejną sprawą jest to, czy jest jakaś hala która przynosiłaby zyski, to nie jest budowane  w tym celu, wielkim sukcesem będzie to, jeśli koszty będą minimalne jeśli chodzi o utrzymanie obiektu, a działania które są poczynione jeśli chodzi o źródła ciepła, czy energii są w dobrym kierunku. Są szanse na to, aby finalnie kosztowało to mało, jeśli faktycznie uda się kilka imprez większych zorganizować i być może uda się zapełnić salę gośćmi, którzy zapłacą za bilety i to będzie jakiś wkład. Dodał, że również jest zdania, że nie będzie to przynosiło zysków, ale trzeba się z tym liczyć.  
	Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych,                             1 wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała               Nr XXXV/350/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 
	Ad. 8d)
	Projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt pozytywnie.
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej powiedział, że ma wątpliwości, czy uchwała jest zgodna z prawem. Z uchwały wynika, że wszyscy mieszkańcy będą traktowani jednakowo oraz zarządcy wspólnot. Czy zarządca zbierający opłaty też będzie mógł korzystać z 10% bonifikaty, jak sołtysi którzy są poborcami. Trzeba zauważyć, że zarządca musi wpłacić całą kwotę, pomimo tego, że część lokatorów może mu nie zapłacić. Jeśli są pośrednicy, to wpływ na koszty, które idą bezpośrednio na wywóz odpadów są pomniejszone o 10%, czy każdy z mieszkańców, który osobiście lub przelewem zapłaci za wywóz śmieci w terminie może liczyć na zniżki? Według prawa wszyscy powinni korzystać               z takich samych możliwości. Jeszcze jedno pytanie dotyczące radnych będących jednocześnie sołtysami, na podstawie jakiej umowy będą oni pobierali inkaso, czy nie ma konfliktu w wypadku tych osób, że są radnymi, ponieważ oni nie mogą być zatrudnieni przez Urząd na podstawie umowy cywilnoprawnej?  
	Pan Wojciech Jankowski Radca Prawny w Urzędzie Miejskim w Karlinie odpowiedział, że jeśli chodzi o pobór inkasa jest wyartykułowane kto je pobiera i otrzymuje prowizję za pobór, nie są wyszczególnieni zarządcy nieruchomości, oni są stronami umowy, dlatego nie pobierają żadnych opłat inkasenckich, a po drugie nie są wyartykułowani w uchwale. Drugi element, powołanie inkasentów ma na celu umożliwienie osobom mieszkającym, w szczególności na wsi łatwiejsze regulowanie opłat, nie ma tu nierównego traktowania, bo wszyscy muszą płacić tak samo. Element 10% poboru prowizji od pobranej opłaty przez sołtysów, w tych czasach nikt za darmo nie pracuje, to jest ich wysiłek i praca, za które musi być wynagrodzenie. Wynagrodzenie nie jest dokonywane na podstawie umowy cywilnoprawnej, ono z mocy ustawy i uchwały wypadkowej obowiązuje. Dlatego też sołtysi, jako wypadkowa działalności Urzędu, w tym wypadku inkasenci pobierają opłatę umożliwiając jej dokonanie w danej miejscowości przez jej mieszkańców. Nie ma też konfliktu w przypadku sołtysów, którzy jednocześnie są radnymi, tu nie ma umowy. W jednej z gmin  w której wpisano, że inkasenci zawierają umowy cywilnoprawne zapis został uchylony jako niezgodny z przepisami. Nie ma umów, to jest z mocy prawa. Jeśli chodzi o kalkulację, to Urząd tak skalkulował czynniki inkasenckie, aby cała działalność się bilansowała i nie ma tu żadnych ujemnych skutków prawnych dla działalności Urzędu.  
	Pani Renata Strzelecka Zastępca Skarbnika Gminy Karlino dodała, że mieszkańcy Karlina mają kasę otwartą i przyjdą i wpłacą, a przelewu Internetem można dokonać także na wsi. Mieszkańcy miasta są w tej sytuacji uprzywilejowani w porównaniu do mieszkańców wsi.
	Pan Wojciech Jankowski powiedział, że Gmina Karlino jest jedną                             z pierwszych, która wprowadziła inkasentów i jest to wyjście w kierunku mieszkańców, nie wszystkie gminy podjęły to ryzyko.
	Pani Barbara Świeczka Sołtys – Przewodniczący Rady Sołeckiej                             w Sołectwie Zwartowo zapytała w jaki sposób sołtysi mają to zbierać, czy na kwitariuszach od podatków i drugie pytanie, jak często?  
	Pani Renata Strzelecka odpowiedziała, że w § 4 jest opisany pobór, pieniądze będą zbierane do piętnastego każdego miesiąca i na kwitariuszu K-103 przekazywane są następnego dnia, tak jak w przypadku podatków. Kiedy uchwała będzie prawomocna, otrzymają ją wszyscy inkasenci.
	Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nie było głosów przeciwnych,                             2 wstrzymało się od głosu. 
	Pan Bogdan Piłkowski poprosił o powtórzenie głosowania ponieważ naruszony został art. 25 pkt a ustawy o samorządzie gminnym, poprosił o potwierdzenie czy ma rację tak twierdząc radcę prawnego. Radny nie może brać udziału                     w głosowaniu w radzie, ani komisji, jeśli to dotyczy jego interesu prawnego. Dodał, że jeśli Pani Klepuszewska i Pan Gago nie będą głosowali będzie głosował za podjęciem uchwały i zaproponował reasumpcję głosowania.  
	Pan Wojciech Jankowski powiedział, że nie jest w stanie udzielić odpowiedzi od razu i poparł propozycję reasumpcji głosowania.  
	W głosowaniu za przeprowadzeniem reasumpcji głosowania wzięło udział 13 radnych, 12 było za, nie było osób przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
	Pan Bogdan Piłkowski  głosował za. 
	W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nie było głosów przeciwnych, nie było wstrzymujących się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała Nr XXXV/351/13 została podjęta większością głosów. 
	Ad. 8e)
	Wszystkie komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXXV/352/13 została podjęta. 
	Ad. 8f)
	Wszystkie komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się    z pytaniem takim jak na wspólnym posiedzeniu komisji, jaka jest cena wynajmu. 
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina stwierdził, że dziś nikt nie jest                w stanie udzielić odpowiedzi, ze względu na to, że Pan Maciej Myczka jest nieobecny.
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zaproponował wniesienie poprawki i zmianę terminu wynajmu na okres trzech lat. 
	Burmistrz Karlina Pan Miśko odpowiedział, że na okres trzech lat nie ma potrzeby, ponieważ wynajem na okres trzech lat, takie kompetencje ma Burmistrz i radni nie muszą wyrażać na to zgody, a powyżej trzech lat tak.
	Pan Bogdan Piłkowski zaproponował wniesienie poprawki i zmianę terminu wynajmu na okres pięciu lat. 
	Za wprowadzeniem poprawki do projektu uchwały zgłoszonej przez Pana Piłkowskiego głosował 1 radny, 7 było przeciwnych, 6 wstrzymało się od głosu. Poprawka nie została przyjęta. 
	Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 2 było przeciwnych,                           3 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                                    Nr XXXV/353/13 została podjęta większością głosów. 
	 Pan Bogdan Piłkowski  głosował przeciw. 
	Ad. 8g)
	Projekt uchwały w sprawie przyjęcia ,,Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego Gminy Karlino na lata 2013 – 2015”.
	Wszystkie komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania radnych uchwała                        Nr XXXV/354/13 została podjęta. 
	Ad. 8h)
	Projekt uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Karlinie. 
	Wszystkie komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedziała, że w związku z tym, że na wspólnym posiedzeniu komisji Pan Burmistrz oznajmił, że opiekunem Rady będzie Pan Zbigniew Pawlik, dlatego zwróciła się z pytaniem do Pana Pawlika Dyrektora Gimnazjum, czy zgodzi się na społeczną opiekę nad tą grupą młodzieży? 
	Pan Zbigniew Pawlik dopowiedział, że wyrazi zgodę.
	Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych,                           1 wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                                    Nr XXXV/355/13 została podjęta większością głosów. 
	 Ad. 8i)
	Projekt uchwały w sprawie nieuwzględnienia wezwania Pana Jerzego Muchy do usunięcia naruszenia prawa.
	Wszystkie komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
	Uchwała Nr XXXV/356/13 została podjęta przez radnych w wyniku jednomyślnego glosowania.
	Ad. 8j)
	Projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy Karlino.
	Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii, pozostałe komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
	Pan Bogdan Pilkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zgłosił poprawkę               i zaproponował wprowadzenie zmiany o której mówił na komisjach, żeby protokół był dostarczany nie siedem, a dziesięć dni przed terminem sesji zwyczajnej, aby był czas na zapoznanie się z protokółem, a nie jak to jest, że wszystko radni otrzymują na ostatnią chwilę, albo już na Sali i mają podejmować decyzje.   
	Za przyjęciem poprawki zgłoszone przez Pana Piłkowskiego głosował                      1 radny, 12 było przeciwnych, 1 wstrzymało się od głosu. Poprawka nie została przyjęta.
	Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 był przeciwny,                           nikt nie wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                                    Nr XXXV/357/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski – był przeciwny.
	Ad. 9
	Ad. 10
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina powiedział, że co do odpowiedzi na kwestie i pytania zadane dotyczące działki, zasad sprzedaży zostanie po niedzieli udzielona. Co do pytań dodatkowych, jeśli się nagrało, to poprosi na piśmie z Biura Rady zadane pytania, jeśli nie to prosi Pana Piłkowskiego, ponieważ w tej chwili nie jest w stanie na nie odpowiedzieć. Budynek po POM jest własnością prywatną i jedyne, co można zrobić, to wystąpić do nadzoru budowlanego. Gmina nie ma żadnych kompetencji związanych                                  z zabezpieczeniem i porządkiem na tym terenie i w tym budynku, jedynie zgłoszenie do nadzoru budowlanego i takie zgłoszenie zostanie wysłane. Na temat nieprzyjemnych zapachów z przepompowni wypowie się Zastępca Burmistrza, który już jest po rozmowach w tej sprawie z RWiK, ale w tej sprawie również zostanie podjęta interwencja. Budynek z wagą znajduje się na terenie należącym do Cukrowni Gryfice, tam na wniosek właściciela został przeprowadzony podział działek, najprawdopodobniej na działki budowlane,                a jeśli chodzi o budynek sytuacja jest podobna, zostanie wystosowane pismo do właściciela, tak jak w przypadku budynku po dawnym POM-ie. W obu przypadkach zaraz po niedzieli takie pisma zostaną wystosowane do odpowiednich służb. Wyjaśnił, że jeśli chodzi o pracę sołtysa, będą podjęte jakieś działania wspólnie z Panem Przewodniczącym, ale należy pamiętać, że najwyższą władzą w sołectwie jest zebranie mieszkańców, a sołtys nie jest jedynym organem, który może zwołać zebranie wiejskie. Podkreślił, że nie ma formalnych instrumentów, aby wyciągnąć konsekwencje w stosunku do sołtysa, ale jeśli ktoś nie będzie wypełniał swoich obowiązków, które są zapisane                    w statucie. Burmistrz może wystąpić z inicjatywą zebrania i są one planowane  w każdym sołectwie, a jako pierwsze odbędzie się w Karścinie. Najprawdopodobniej do tej pory zebranie nie zostanie zorganizowane przez Panią Sołtys i w pierwszych dniach czerwca, co będzie konsultowane                          z sołtysami, informowani będą także radni z danego terenu kiedy się odbędą                i wtedy być może będzie okazja, aby mieszkańcy się wypowiedzieli i jeśli uznają za stosowne dokonali zmian. Dodał, że ubolewa nad sytuacją                           w Karścinie, bo przez okres ponad dwudziestu lat kiedy jest Burmistrzem, choć niektórzy uważają, że to już za długo, a chwilami on również myśli tak samo, to Karścino trochę nie miało szczęścia do sołtysów. Następowały co kadencję zmiany i nie było kontynuacji.,
	Pan Piotr Woś Zastępca Burmistrza Karlina odpowiedział, że jeśli chodzi             o zapachy przy ulicy Kolejowej wspólnie z RWiK  w najbliższym tygodniu komisyjnie zostanie sprawdzona sytuacja i będą podjęte działania, które będą miały na celu wyeliminowanie zapachów. Dodał, że podobną sytuację zgłaszał Sołtys z Kowańcza, tam również zostaną podjęte działania. 
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się                      do Burmistrza mówiąc, że on także uważa, że dwadzieścia lat to jest za długo                 i wystarczy, ale prosiłby o udzielenie odpowiedzi młodemu koledze Filipowi Sochackiemu, który zwrócił się z propozycją uhonorowania piłkarza, który rozsławiał Karlino, czy jest taka możliwość, co na ten temat myśli Pan Burmistrz, bo jest to chwalebna inicjatywa młodego człowieka, a powinno się wciągać tych młodych ludzi, aby ktoś w końcu mógł Burmistrza zastąpić.  
	Pan Waldemar Miśko powiedział, że zaprasza do siebie kolegę Filipa na rozmowę, aby przedstawił on swoja propozycję i porozmawiał o tym w jaki sposób można by tego Pana uhonorować i przy jakiej okazji. 
	Pan Bogdan Piłkowski zwrócił się do Przewodniczącego Rady i zgłosił oficjalnie, że od kilku miesięcy czeka na odpowiedzi Pana Burmistrza na pytania zadawane na poprzednich sesjach, może Przewodniczący powtórzyłby te pytania i wtedy otrzymałby na nie odpowiedz, ponieważ Burmistrz unika odpowiedzi, ostatnio, kiedy pytał o pompy ciepła które są w świetlicach                      i chciałby na nie otrzymać odpowiedź, miał to otrzymać nie w tym miesiącu, tylko w następnym ponieważ jest to bardzo dużo materiału, następny miesiąc                 i nie ma żadnych odpowiedzi. Nie ma odpowiedzi z sesji lutowej, taka sytuacja jest niepoważna. 
	Burmistrz Karlina Pan Waldemar Miśko stwierdził, że fajnie jest rzucać hasła, ale prosiłby konkretnie powiedzieć o jakie pisma chodzi, ponieważ jest nieprawdą, że kilka miesięcy nie są udzielane odpowiedzi, być może, te które są udzielane nie zadowalają Pana Piłkowskiego, być może ktoś inny potrafi go zadowolić, jeśli  ktokolwiek potrafi. Co do kwestii związanej z pompami ciepła, została przekazana informacja Panu Piłkowskiemu, który teraz świadomie wprowadza wszystkich w błąd, ponieważ otrzymał pismo informujące do kiedy taka informacja zostanie udzielona, a termin na jej udzielenie jest 30 maj. Dodał, że radni również taką informację otrzymają i będzie ona bardzo szczegółowa                i pełna. Poruszająca wszystkie kwestie związane z inwestycjami przede wszystkim na świetlicach, z pompami ciepła, jak wyglądają kwestie oszczędności, finansowania, aby wszyscy mogli wyrobić sobie zdanie                         i powiedzieć, czy to co zrobiono miało sens, czy nie miało sensu. Jest to złożony materiał, trzeba zebrać wiele informacji i poświęcić na to sporo czasu. Jest to bardzo gorący okres, a właściwie jest on permanentnie gorący w Referacie Gospodarki Przestrzennej, ponieważ inwestycji i różnych działań, takich inwestycji jak hala za ileś milionów, do małych projektów przy których pomaga się i przygotowuje chociażby dla sołectw, to wszystko robią pracownicy referatu. Dziś jest stała pracownica przyjęta w ramach naboru publicznego, która jest w szoku, bo się nie wyrabia, obecnie została przyjęta jedna osoba na zastępstwo i również jest w szoku. Każdy kto przychodzi do pracy Referacie nie jest w stanie się wyrabiać, tak dużo jest zadań, a dodatkowo radni oczekują takich informacji o jaką prosił Pan Piłkowski. Poprosił o zrozumienie podkreślając, że nie jest to kwestia niechęci, albo chęci zatajenia czegokolwiek, tylko trzeba znaleźć na to czas. Ci ludzie pracują także popołudniu ze swojej własnej, nieprzymuszonej woli, bo nikt ich do tego nie zmusza. Proste odpowiedzi mogą być udzielone szybko, ale w zakresie pomp ciepła, gdyby chciano jednym zdaniem odpowiedzieć na zadane pytanie, to nie byłaby to pełna informacja. Jest przygotowywana szeroka informacja, każdy obiekt zostanie pokazany i zostaną porównane koszty przed inwestycjami i po inwestycjach, co pozwoli na samodzielne wyciągnięcie wniosków.
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady powiedział, że jeśli zdarzają się takie sytuacje o których wspomniał Pan Piłkowski, to prosi o poinformowanie              o takim fakcie wcześniej, dodał, że Pan Piłkowski pisze bardzo dużo pytań i powinien wskazać o jakie pytanie chodzi, wówczas będzie mógł zainterweniować. Przypomniał, że wyjaśniał już kiedyś jakie są jego możliwości w takiej sytuacji, ale przewodniczący nie może nikomu nic nakazać, może tylko prosić i upominać. Pytania które czasami zadawane są przez Pana Piłkowskiego są dość skomplikowane, nie zawsze jest także zadowolony z udzielonych na nie odpowiedzi. 
	Pan Bogdan Piłkowski podkreślił, że chodzi o pytania zadane publicznie na sesji lutowej, dyskusja została zamknięta na wniosek Pana Rusieckiego, osoby które powinny udzielić odpowiedzi ich nie udzieliły, a te które są udzielane są dla niego często bardzo śmieszne. Jeśli cytowane są cztery odpowiedzi Pana Burmistrza na temat określonej sprawy o której sam się wypowiadał, a udziela odpowiedzi, że tego nie zrobił, to nie wygląda to dobrze, powinno być to poprawione i nie ma co się dziwić, że nie jest z nich zadowolony.
	Pan Waldemar Miśko przypomniał, że wielokrotnie prosił Pana Piłkowskiego, ponieważ bardzo często jest to potok pytań w jednym ciągu nikt nie jest w stanie dziś, czy na jakiejkolwiek innej sesji zanotować takiego toku wypowiedzi aby spróbować wyłapać pytanie, dlatego każdorazowo prosi o przedkładanie pytań na piśmie, tak jak czasem Pan Piłkowski robi, nazywając to pismo interpelacją, co nie jest uregulowane w statucie w zgłaszanej formie, a naprawdę jest to zwykłe pytanie. Jeśli zostanie to złożone na piśmie, a nie będzie udzielona we właściwym terminie odpowiedź ze względu na niemożność jej przygotowania  w takim czasie, to powinno być wysłane pismo informujące, że odpowiedź zostanie udzielona w terminie późniejszym. Dlatego prosi, aby pytania ważne dla Pana Piłkowskiego były przez niego zadawane na piśmie. 
	      
	Ad. 11
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że na poprzedniej sesji nie została złożona żadna interpelacja, ale zostały przygotowane odpowiedzi dla Pani Tamary Korzeniowskiej w sprawie przetargu i wykupu działek pod garaże przez członka rodziny, Pana Tomasza Mycio                   w sprawie wycięcia drzewa nad stawem w Karścinie i do Pana Piłkowskiego dotyczące sprzedaży tłucznia szklanego. Ostatnie pytanie krąży i jest rozpatrywane i liczy na to, że do następnej sesji będzie przeliczone, czy to się opłaci.
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się  z pytaniem do udzielonej odpowiedzi, ponieważ na ulicy Moniuszki zostały wyznaczone nowe lokalizacje pod garaże i napisano, że w miesiącu lipcu przeprowadzono przetarg?
	Pani Wioletta Ryndziewicz odpowiedziała, że przetarg odbył się w ubiegłym  roku.   
	Pani Tamara Korzeniowska powiedziała, że nie otrzymała odpowiedzi na temat, czy to jest prawda, że jeden z uczestników przetargu, członek rodziny jednego z pracowników wygrał przetarg na trzy lokalizacje w tym miejscu?
	Burmistrz Karlina Pan Miśko wyjaśnił, że zgodnie z warunkami ogłoszonego przetargu wszyscy byli poinformowani, również te osoby które miały garaże na ulicy Konopnickiej, dodał, że to wynika z pisma, jakie otrzymała Pani Korzeniowska. Wiedza na ten temat była powszechna, zamieszczona była na BIP, tablicy ogłoszeń i każdy miał prawo wpłaci wadium na kilka działek, niekoniecznie na jedną. Przystępuje ktoś do licytacji na jedną działkę, jest trzech chętnych i ktoś kto przegrywa przetarg, a nie wpłacił wadium na inną działkę przekreśla sobie możliwość pozyskania kolejnej działki. Te zasady były powszechne i znane wszystkim od początku. 
	Pani Korzeniowska zapytała, czy również to, że ten pan wygrał kwotą 1,00zł?
	Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że nie było innych chętnych na te działki.
	Radna Rady Miejskiej w Karlinie Pani Korzeniowska powiedziała, iż jest zastanawiające, że nie było chętnych, ponieważ osoby które wynajmowały grunt pod garaże, było ich ponad sześćdziesiąt, a  teraz się żalą, że było to nie                     w porządku w stosunku do nich. 
	Pan Waldemar Miśko podkreślił jeszcze raz, że informacja była powszechna, tak też odpisano w piśmie. Jeżeli nie było wpłaty wadium to trudno było oczekiwać konkurencji. Powiedział, że nie wie dlaczego te osoby nie wpłaciły wadium i dodał, że jeśli ktoś czuje się dziś pokrzywdzony i uważa, że postępowanie było nieprawidłowe, zachęca do kontaktu osobistego osoby zainteresowane, a temat nadal będzie drążony i wyjaśniany. Na dzień dzisiejszy na podstawie posiadanych informacji z Referatu Gospodarki Gruntami cała procedura przebiegła w sposób opisany w udzielonej odpowiedzi. 
	Pan Bogdan Piłkowski stwierdził, że nie otrzymał jeszcze odpowiedzi na zadane przez siebie pytanie na temat koszenia traw które są przy rowie melioracyjnym za ulicą Słoneczną, od ulicy Chrobrego, z tył za domem Państwa Maciejewskich, do domu Państwa Sochackich, a są to grunty będące własnością Gminy, czy zostanie to zrobione?
	Pan Piotr Woś Zastępca Burmistrz Karlina odpowiedział, że w miarę możliwości technicznych i kadrowych będą miejsca przy rowach wykaszane, całe miasto jest w tej chwili obkaszane, przygotowany jest harmonogram                                  i sukcesywnie prowadzone są działania w całym mieście.   
	Pan Bogdan Piłkowski stwierdził, że widzi to i mu się to podoba, ale był obecny w momencie kiedy był obecny kierownik ZBK i mówiono wówczas, że teren będzie wykoszony do słupa transformatorowego, a dalej już nie muszą. Jeśli są to ziemie gminne, to powinny być wykoszone za jednym zamachem,                a dopiero potem przejść dalej.    
	Pan Piotr Woś odpowiedział, że jeśli chodzi o ZBK zawarta jest umowa dotycząca wykaszania i wskazane są w niej tereny które mają być wykoszone przez ZBK, są to tereny przy ulicach, trawniki, parki i zieleń miejska, ale w tym momencie nie jest w stanie odpowiedzieć, czy ten teren również jest objęty umową, ale na pewno zostanie wykoszony.  
	Ad. 12
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że żaden radny Rady Powiatu Białogardzkiego nie dotarł na sesję, być może na kolejnej zostaną przedstawione jakieś informacje. 
	Pani Barbara Świeczka Sołtys – Przewodniczący Rady Sołeckiej Sołectwa Zwartowo powiedziała, że miała pytanie do radnych Rady Powiatu, rozmawiała już na ten temat z Panem Anuszem, a chodzi o wykaszanie traw i wycinanie krzaków wzdłuż dróg powiatowych zwłaszcza na zakrętach. Jest również dużo rowów należących do dróg powiatowych, a na pisma w tej sprawie Powiat odpisuje, że nie ma pieniędzy. Zwracając się do Pana Piłkowskiego powiedziała, że pyta o wykaszanie rowów w Karlinie i zapytała, co mają zrobić mieszkańcy wsi, czy rowy przy drogach powiatowych mają być wykaszane za sołeckie pieniądze? Dodała, że jest wiele dróg powiatowych na terenach wiejskich które wykaszane są przez mieszkańców, a tak nie powinno być. 
	Pan Bogdan Pikowski odpowiedział, że gdyby chodziło w jego wypowiedzi            o drogi powiatowe, to zwracałby się do władz powiatowych żeby się tym zajęły, a że są gminne, to zwraca się do władz gminnych. Nie jest to przy jego domu, czy posesji, ale zostało to zgłoszone przez mieszkańca, dlatego to przekazuje. 
	Przewodniczący Rady Pan Gwóźdź powiedział, że trzeba przyjąć, że nie wszystko uda się zrobić od razu, są jakieś priorytety. Pan Piłkowski zgłosił, Pan Burmistrz zobaczy jaki to jest teren i w jakiej kategorii. Dodał, że uważa, iż zostanie sporządzone pismo i przekazane będzie do Dyrekcji Zarządu Dróg Powiatowych, żeby wykaszane były tereny i rowy wzdłuż dróg powiatowych.    
	Ad. 13
	Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej  w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź podziękował za przybycie i udział radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1325 dokonał zamknięcia XXXV  sesji Rady Miejskiej w Karlinie.
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